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ТОДОРОВ

Близо ли е

времето?
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приложение

Съботник

В БРОЯ

ДНЕС

Заради слаб админис-

тративен капацитет и се-

риозни съмнения за из-

мами и конфликт на

интереси при възлагане-

то на поръчките Евро-

пейската комисия (ЕК)

Ñïîðåä ÁÍÒ

600 ìëí. åâðî

ЕК отнема

правата

на две

агенции с

фондове

по ФАР

ще отнеме правата на

две български агенции,

управляващи еврофондо-

ве по програма ФАР.

Това било записано в

доклада за управлението

на европейските пари в

България, цитиран вчера

от БНТ. От документа на

ЕК ставало ясно, че

общата засегната сума е

над 600 млн. евро, а

институциите са Изпъл-

нителната агенция ФАР

в Министерството на ре-

гионалното развитие и

благоустройството и Цен-

тралното звено за фи-

нансиране и договаряне

в Министерството на фи-

нансите. �5

Документи за

неправомерно въз-

становяване на ак-

цизи за над 70

млн. лева са иззе-

ли вчера от сви-

ленградската мит-

ница служители на

Инспектората на управление „Митници“, съобщи

агенция „Фокус“. Уличаващите книжа засягали

дейността и на висши бивши и действащи

чиновници в митниците. з
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Äàëàâåðà

çà 70 ìëí. ëâ.

Четири деца от СМГ „Паисий Хилендарски“ победиха 44 отбора от неазиатския

свят, заемайки първо място на олимпиадата по математика в Хонконг.

На снимката Катрин Крем (първата вляво) спечели златен медал.

Пенсионерите ще

могат да участват в

отглеждането на деца

от 9 месеца до 3-

годишна възраст сре-

щу заплащане. Това

реши МС вчера. Тази

Ïî 220 ëåâà íà

възможност се пре-

доставя за всички

пенсионери и ще об-

лекчи майките, които

са решили да се вър-

нат на работа след

раждането на детето

си. Бабите и дядовци-

те ще получават ос-

вен пенсия и мини-

малната работна зап-

лата от 220 лв. или

300 лв., ако гледат

близнаци. �2

Застрашени от заличаване са

останките от двореца, в който е

живял император Константин Ве-

лики, детронирал Рим, като изб-

рал след 313 г. Сердика за първа

престолнина на новата християн-

ска цивилизация в Европа. Граде-

жи на площ 400 кв. м с вътрешен

двор, заобиколен от колонада,

около която били разположени

големи правоъгълни зали, предд-

верия, дълги коридори, кръгли и

Äâîðåöúò íà Êîíñòàíòèí
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Светиня от културното наследство на Европа

се готвят да взривят в центъра на София

осмоъгълни помещения, са откри-

ти при строителството на столич-

ния хотел „Рила“ и би трябвало

да се намират в сутерена му. Ако

сградата бъде разрушена, за да

се вдигне нова с 22 надземни и

8 подземни етажа, каквато плани-

ра компанията „Бългериън хотелс

сървисиз“, ще бъде унищожена

светиня, която принадлежи не са-

мо на Европа, но и на целия

християнски свят. �18
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Внасят вота

на недоверие

на 24 юли �3

4 млрд. стигна

бюджетният

излишък �5

Разорени земеделци

от Плевенско

готвят бунт �7

Снимка Пресфото БТА
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Кметът на София Бойко Бори-

сов беше освиркван, а една жена

хвърли яйце срещу него при прис-

тигането му вчера в „Красно село“,

за да направи първа копка за нова

детска градина. Около 30 жители

на квартала протестират срещу на-

чалото на строежа. Основните мо-

тиви за недоволството на гражда-

ните бяха слуховете, че освен дет-

ска градина на това място ще се

строи, според едни - жилищна сгра-

да, а според други - бизнес център.

Участниците в протеста изтъкнаха

като аргумент и премахването на

дърветата в междублоковото прос-

транство. Предвидено е новото дет-

ско заведение да бъде изградено

до бл. 204 и 142-ро ОУ в местността

Плавателен канал в района. Детс-

кото заведение ще е с капацитет

150 деца и ще бъде построено за

18 месеца. Бойко Борисов обясни

Освиркаха и замериха с яйце Бойко Борисов
пред протестиращите, че 500 деца

от района чакат за място в детска

градина. Градоначалникът беше ка-

тегоричен, че освен детска градина

на мястото няма да бъде построено

нищо друго. 44 детски градини са

унищожени, преди аз да стана кмет

на общината. Няма как да ги възс-

тановя, защото те са продадени,

обясни Борисов. На дете се падат

по 25 кв. м зелена площ, поясни

Николай Василев, изпълнителен

директор на „Софинвест“.  Обща-

та застроена площ на сградата с

две надземни и едно подземно ни-

во е 3400 кв. м, а външните й пло-

щи ще бъдат залесени с 200 ши-

роколисни и иглолистни дървета.

Общата стойност на проекта, кой-

то ще бъде изпълнен до озеленя-

ването му, детските площадки и об-

завеждането на заведението е 5

милиона лева. з

Дават на бабите по 220 лв.,
за да си гледат внуците

Н
авършилите пенсионна възраст хора ще могат

да участват в отглеждането на деца от 9 месе

ца до 3-годишна възраст срещу заплащане. То

ва съобщи зам.-министърът на труда и социал-

ната политика Лазар Лазаров на пресконференция вче-

ра. Той обясни, че тази възможност се предоставя за

всички пенсионери и ще облекчи майките, които са

решили да се върнат на работните си места след раж-

дането на детето си. Хората в пенсионна възраст, кои-

то ще помагат в отглеждането на дете, ще получават

освен своята пенсия и минималната работна заплата

от 220 лв., ако отглеждат едно дете, и 300 лв., ако гле-

дат близнаци. Това реши Министерският съвет вчера,

уточни зам.-министърът. Той допълни,  че програмата е

по проект на социалното министерство и е част от

Националния план за действие за насърчаване на рав-

нопоставеността на жените и мъжете при достъпа до

здравеопазване, образование и заетост.

Проектът се отнася и за всички пенсионери баби и

дядовци, които биха искали да отглеждат своите внуци,

това би било добре за самото семейство, коментира

Лазаров. Кабинетът реши, че пенсионерите ще могат

да се включат и в курсове за преквалификация, за да

могат да намират по-лесно работа.

Държавата ще плати осигурителните и здравни вноски

на петте медицинските сестри - Кристияна Вълчева,

Нася Ненова, Валентина Сиропуло, Валя Червеняшка и

Снежана Димитрова, на д-р Здравко Георгиев и д-р

Ашраф Ал Хаджуч, които бяха осъдени в Либия, съобщи

още Лазар Лазаров. По думите му осигуровките на сес-

трите ще бъдат изчислени на базата на минималната

работна заплата. з

Щетите на имотите на физически и юри-

дически лица от взривовете в Челопечене

са за 2 667 378 лева. Това се посочва в

докладната записка на кмета на София Бой-

ко Борисов. Записката ще бъде гласувана

от СОС през следващата седмица. Два ми-

лиона от парите ще бъдат отпуснати от фонд

„Резерв за непредвидени и неотложни раз-

ходи“, а останалите - от дейността „Ликви-

диране на последствията от стихийни бед-

ствия и производствени аварии“. Сумата,

необходима за компенсирането на физи-

чески лица в район „Кремиковци“, е 362

254 лева, а на юридически - 562 625 лева. В

район „Нови Искър“ нанесените щети на

имоти на физически лица са за 1 300 000

лева. Щетите на частните имоти в „Подуя-

не“ са оценени на 55 115 лева, а на сгради

на юридически лица - 34 885 лева. В район

„Сердика“ нанесените щети на частни имо-

ти се оценяват на 318 500 лева, а в район

„Надежда“ са поискали 10 000 лева за ком-

пенсиране на щетите по частни имоти. з

За 2 667 378 лева са
щетите от взривовете

Държавата

призна за

трудов стаж

престоя в

либийския

затвор на

медицинските

сестри

Бившият президент на ПФК „Ли-

текс“ Ангел Бончев ще бъде изпи-

сан от Военномедицинска акаде-

мия до края на седмицата,  съоб-

щиха вчера от пресцентъра на

ВМА. Той е в добро физическо със-

тояние и вчера беше преместен

от реанимацията в психиатрията

на ВМА.

Възстановяването на Бончев

може да бъде бързо, даже доня-

къде внезапно, но може и да про-

дължи по-дълго, каза пред Нова

телевизия доц. Владимир Велинов,

началник на Клиниката по съдеб-

на психиатрия. Той определи със-

тоянието на похитения като постт-

равматично стресово разстройст-

во, което настъпва след излизане

от стреса. То е преодолимо с ме-

дикаментозно лечение, но най-ве-

че с участието на психолози и с

Преместиха Бончев в психиатрията,
ще го изписват

психотерапии, обясни доц. Вели-

нов и допълни, че вярва, че лека-

рите от Военномедицинска акаде-

мия ще положат всички усилия за

възстановяването на Бончев.

Доц. Велинов не отхвърли въз-

можността хора, които разбират

от психология и психиатрия, да са

излезли от своята гражданска по-

зиция и да са в услуга на похити-

телите. з

Сервират отрова вместо
водка на музикант

Музикантът Дани Милев  ще се

обърне към прокуратурата, която

да потърси отговорност на немар-

ливи собственици на бар, в който

му сервирали вместо водка препа-

рат за миялна машина, съобщи

вчера пресаташето му Ани Халва-

джиян чрез агенция „Днес вг“. От-

ровният коктейл му бил пробутан

в костинбродското заведение „Ра“.

Само късметът спасил музиканта

да не погълне парещата напитка,

която обгорила езика и горната му

устна. Ако Дани е избързал с от-

пиването, течността щяла да изго-

ри гърлото и хранопровода му и в

най-добрия случай той нямаше да

може да пее повече, коментира

Халваджиян. Сервитьорка обясни-

ла на Дани, че сипват въпросната

течност в стъклена бутилка от вод-

ка,  защото  разяждала пластмасо-

вите шишета. След Дани готвачът

и управителят на заведението опи-

тали „напитката“ и също я изп-

люли. Шефът на бара бил катего-

ричен, че нищо кой знае какво не

се случило. Върхът на наглостта

обаче била получената сметка, в

която „съвестно“ била отбелязана

и водката препарат.

Петгодишен в
банда за обири

Четири деца от сливенското село

Тополчане разбили и обрали мага-

зин. „Бандата“ е от деца на 5, 9, 10

и 11 години, съобщават от сливен-

ската полиция. Децата са от ромс-

ки произход. Миналата нощ мал-

чуганите разбили входна врата на

търговския обект и отмъкнали дре-

хи, обувки и други стоки на обща

стойност около 400 лв. Полицията

ще изяснява дали това е първият

удар на „бандата“.

Обраха редакция,
отмъкнаха дори визитките

Крадци са отмъкнали скенер, ре-

портерски диктофони и всички на-

лични визитки от редакцията на

общинското списание „Море“ в

Бургас. Обирджиите са  влезли вче-

ра сутринта  през отворен прозо-

рец в задния двор на къщата на

ул. „Демокрация“ № 6, близо до

Морската градина. Въпреки че про-

зорецът е с решетки, през тях лес-

но може да се промъкне дете, ко-

ментира един от редакторите на

списанието - Елка Василева, отк-

рила кражбата. Тършувано е в ста-

ята, в която се намира цялата тех-

ника. Сградата на редакцията дъл-

го време е била необитаема. Нас-

коро, след възстановяване на спи-

санието, чийто първи брой излезе

в началото на месеца, бе обновено

и оборудването.

Спипаха двама иманяри
Ценни антични монети и предме-

ти на територията на Горна Оря-

ховица са открили антимафиотите

при специализирана полицейска

операция, съобщиха от пресцентъ-

ра на МВР вчера. Задържани са

двама души, занимавали се с неза-

конни археологически разкопки в

района. Работата по случая е за-

почнала преди месец и половина.

Спецоперацията е извършена под

наблюдението на прокуратурата.

Задържаните иманяри са И. П., на

58 г., и А. К., на 31 г. При претър-

сване в домовете им в Горна Оря-

ховица били открити и иззети над

250 монети от римската епоха и

Средновековието и над 100 различ-

ни антични предмета - пръстени,

апликации, върхове на стрели. На-

мерени са и два металотърсача.

Срещу иманярите са образувани до-

съдебни производства.

Майките с деца подкрепиха столичния кмет

Бабите и

дядовците ще

могат да се грижат

за своите внуци

срещу заплащане

Ангел Бончев

Снимка Валя ЧРЪНКИНА
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Никоя държавна ин-

ституция не може и ня-

ма да отваря „чадър“

над когото и да било, се

заявява в съобщение на

преслужбата на държав-

ния глава Георги Първа-

нов, разпространено до

медиите вчера. От име-

то на президента се съ-

общава, че публикуване-

то на доклада на ОЛАФ

е провокирало остри де-

бати. Бяха поставени

въпроси, на които отго-

вор трябва да дадат как-

то българските институ-

ции, така и ОЛАФ, а съ-

що и да аргументират

своите тези, посочват от

„Дондуков“ 2.

На основа на докла-

да на ОЛАФ държавни-

ят глава очаква бързи и

ефективни мерки за по-

добряване на взаимо-

действието между ком-

петентните институции

за изясняване на посо-

чените случаи и по всич-

ки проблеми, които би-

Първанов: Никой не отваря
„чадър“ над когото и да било
В първия вариант на доклада

на ОЛАФ нямаше такива

политически заключения,

твърди президентът

ха възникнали в бъде-

ще; ясни, твърди гаран-

ции пред европейските

институции, че няма да

бъдат допуснати злоу-

потреби и нарушения

със средства от евро-

фондовете. Що се отна-

ся до президентската

кампания, докладът не

открива нищо ново.

Всички дарители са за-

писани до последния чо-

век, до последния лев в

отчета до Сметната па-

лата. Всеки от тях е по-

пълнил декларация, че

отговаря на законовите

изисквания. Щабът на

кампанията не е изпол-

звал и не би могъл да

използва никакви дру-

ги механизми извън

предвидените в закона,

за удостоверяване поч-

теността на един или

друг дарител, пише в

изявлението. Държавни-

ят глава предлага да се

публикуват в медиите

отчетите на всички учас-

тници в предизборната

кампания за президен-

тските избори през 2006

година, за да може ши-

роката общественост

сама да направи своя

извод. С цялата отговор-

ност на институцията,

която представлявам,

като държавен глава,

искам да се обърна към

компетентните органи

да предприемат всички

мерки, за да гарантират

пълна прозрачност и

контрол в целия процес

на кандидатстване и ре-

ализация на средствата

по линията на европей-

ските фондове. В това

отношение недосегаеми

не трябва и няма да

има, заявява Георги

Първанов.

 Президентът смята,

че на базата на конк-

ретни факти ДАНС тряб-

ва своевременно да

изясни доколко тезата

на ОЛАФ, че „има влия-

телни сили в българско-

то правителство и/или

български държавни

служби, които нямат ин-

терес да бъде наказано

което и да е лице“, е

обоснована. С първия

вариант на доклада на

ОЛАФ са били запозна-

ти представители на

български институции и

служби още на 18 юни,

се посочва в изявлени-

ето. Тогава не е имало

такива политически зак-

лючения. Кога, как и за-

що са се появили? Ще

има ли опровержение,

ако няма конкретни до-

казателства в подкрепа

на тази теза - пита пре-

зидентът. Той заявява, че

винаги се е ръководил от

убеждението, че са нуж-

ни строги правила, пъл-

на прозрачност и конт-

рол върху финансиране-

то на партиите и предиз-

борните кампании. Още

повече, когато става ду-

ма за държавния глава.

И не случайно мерките,

които предложих за ре-

форми в политическия

модел, са насочени към

пълна прозрачност на

финансирането на поли-

тическия процес - в т.ч.

чрез публични списъци

на дарителите и на да-

ренията, и декларация за

произход на средствата

от всяко дарение, отбе-

лязва президентът Геор-

ги Първанов. з

Вот на недоверие срещу ка-

бинета на Сергей Станишев

ще бъде внесен на 24 юли сут-

ринта по искане на 80 депута-

ти, от които 15 независими.

Мотивите на вота се потвър-

ждават от ОЛАФ и Европейс-

ката комисия. Това съобщи

инициаторът на подписката,

депутатът от БНС Стефан Со-

фиянски след консултации

между всички опозиционни

партии в парламента. Според

лидера на ВМРО Красимир

Каракачанов причината е  спи-

рането на средства по евро-

фондовете и изграждането на

образ на българина като на

крадец по вина на българско-

то правителство. „В ЕС Бълга-

рия се приема като страна на

крадци, но не българският на-

род краде, а определени близ-

ки до тройната коалиция ико-

номически субекти. Българс-

кото правителство трябва да

понесе своята отговорност за

това“, подчерта той. По думи-

те му България трябва да спре

да приема ЕС като благотво-

рителна организация. Според

него българското правителст-

во продължава да се държи

като правителство на страна

кандидат-членка за ЕС, а не

като пълноправна членка на

съюза, затова и ЕС ни трети-

ра като такава. „Ние продъл-

жаваме да скачаме и да вика-

ме „да“ за всичко - например

Лисабонския договор“, посочи

Внасят вота на недоверие на 24 юли
Опозицията разчита

на разколебани

депутати от НДСВ

и „въздържали се“

от ДПС

Каракачанов. Според него, от

друга страна, в ЕС има двой-

ни стандарти, но проблемът е,

че българското правителство

не успява да защити интере-

сите на България.

Този път вотът на недове-

рие е навременен, защото си-

туацията е нетърпима, заяви

депутатът от ОДС Христо Кир-

чев. Преди внасянето на пе-

тия вот на недоверие той из-

рази съмнения относно нав-

ременността и ефективност-

та му. „Твърде много неща

се събраха накуп - например

неефективност на МВР. То

направо е разбито. Оттук

следват много неща. Да не

говорим за усвояването на

средствата по САПАРД и

другите предприсъединител-

ни програми. Аз разбирам,

че няма кадри и много се

лобира, но все пак нещата

трябва да са в норми“, кате-

горичен бе Кирчев. Той до-

пълни, че докладът на ЕК

трябва да бъде видян.

Предстоящият вот на недо-

верие ще бъде най-тежкият

досега, каза пред журналис-

ти в парламента депутатът от

ДСБ Веселин Методиев. Спо-

ред него събраните 80 подпи-

са ще се увеличат. Под въп-

рос е и колко от депутатите

ще гласуват „въздържал се“.

Методиев припомни, че на

предишния вот парламентар-

ната група на НДСВ гласува

„въздържал се“. „Не вярвам

сега те да нямат мотиви да

не го направят отново. Чувам

публично от депутати на

НДСВ твърдения за сканда-

ла, произтичащ от доклада на

ОЛАФ, които ме насочват на

мисълта, че те може би ще

се въздържат. Методиев не из-

ключи възможността и депу-

тати от ДПС да гласуват „въз-

държал се“. Според него пре-

дишният вот не успял да сва-

ли правителството, но някол-

ко дни след това министърът

на вътрешните работи Румен

Петков е подал оставка.з

Президентът Георги Първанов свика на заседание Консултативния съвет за

национална сигурност, на което  бяха обсъдени целите и принципите при

подготовката на нов закон за отбраната и въоръжените сили, както и резултатите

от служебната проверка на инцидента в Челопечене. 30 минути след началото на

срещата опозицията напусна КСНС, а Костов се похвали, че поискал оставката

на президента в очите.

Представители на ВМРО, ЛИДЕР и Земеделския народен съюз

подкрепиха искания вот на недоверие на правителството

Глоба от 2000 до 20 000

лева за всеки, който осъ-

ществява лобистка дейност,

без да се е регистрирал по

реда на Закон за лобизма,

а санкциите за юридичес-

ките лица или имуществе-

ната санкция да стане от 20

000 до 200 000 лева. Това

беше едно от предложени-

ята, залегнали в два зако-

нопроекта за лобизма - на

Любен Дилов и Ася Михай-

лова  от ОДС и на Бойко

Великов от Коалиция за

България  и група народни

представители. В закона,

който се гледа на първо че-

тене, лобист е всяко лице,

наето от клиент срещу фи-

нансова компенсация за из-

вършването на услуги,

включващи повече от един

лобистки контакт и регист-

рирано по предвидения ред.

Като лобистко се определя

всяко действие, извършва-

но срещу заплащане в пол-

за на трети лица. Лобистки

контакт е и всяко устно или

писмено общуване, включи-

телно и по електронен път,

с органи на изпълнителна-

та или законодателната

власт, както и по отноше-

ние на органите на местно

самоуправление, пише в

текста.

За лобистка не се прие-

ма дейността на представи-

телните синдикални органи-

зации и организации на ра-

ботодатели по въпросите на

трудовите и непосредстве-

До 20 000 лв. глоба за
лобиране без регистрация

но свързаните с тях отно-

шения, дейността на орга-

низации с нестопанска цел,

която се извършва по про-

екти, финансирани с безвъз-

мездна финансова помощ

от Европейския съюз, меж-

дународни организации или

от специализирани програ-

ми на чуждестранни прави-

телства, както и дейността

на политическите партии.

От кръга на лобистки дей-

ности се изключва и тази

на представители на меж-

дународни организации, на

Европейския съюз, на чуж-

дестранни правителства и

чуждестранни политически

партии, на средствата за

масово осведомяване, свър-

зана със събиране, разп-

ространение или анализ на

информация и новини. Про-

ектът предвижда да се заб-

рани лобистка дейност при

предоставяне на концесии,

регистрации и лицензии за

радио- и телевизионна дей-

ност, както и по отношение

на приходната администра-

ция, държавния финансов

контрол, органите на съдеб-

ната власт, Конституцион-

ния съд, Сметната палата.

Забранена е лобистката

дейност, насочена срещу су-

веренитета, териториалната

цялост на страната, към

разпалване на расова, на-

ционална, етническа или ре-

лигиозна вражда, или към

нарушаване на правата и

свободите на гражданите.з

Снимки  Пресфото БТА
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Водещ: До каква сте-

пен отговорят на исти-

ната тиражираните от

Ройтерс информации и

имат ли те някаква връз-

ка с доклада на ОЛАФ,

че блокираните пари до

момента по европейски-

те програми ще бъдат

отнети завинаги? Нещо

като глоба от половин

милиард евро.

Меглена Плугчиева:

Всички се упражняват в

някакви прогнози в пос-

ледните дни. Признавам

си, че аз не участвам в

тях, работя само с фак-

ти. Може да досаждам

с повторението, че сме

се концентрирали да

свършим максимум

работа, за да намалим

щетата и особено сред-

ствата, които има опас-

ност да загубим. Това,

което коментира Рой-

терс, аз не мога да го

коментирам, докато не

получа официалния

доклад на комисията и

затова в момента не

мога да се ангажирам

с никакъв коментар и

прогнози.

Водещ: Вярна ли е

изнесената в нашето

студио информация от

представител на НДСВ,

че вие още на правител-

Меглена

ПЛУГЧИЕВА

Очаквам комисията да оцени по достойнство това, което

сме постигнали, а то не е малко, каза вицепремиерът

Водещ: Г-н Стойков,

от четивата, които се по-

явиха, излиза, че вие сте

един от най-големите

мошеници в България.

Говори се за криминал-

на мрежа от фирми. Вие

казахте, че никъде няма

нито един ваш подпис.

Людмил Стойков: Не

само че няма подпис, не

само че никъде не съм

участвал в тази афера

САПАРД, ами абсолют-

но всички тези неща, ко-

ито се приписват за мно-

жество фирми, с които

съм свързан, не отгова-

рят на истината. Аз се

запознах с доклада от

медиите, естествено, и

като прочетох, че става

въпрос за 50 фирми, нап-

раво бях учуден на как-

ва основа, въобще на

какви факти се базират

тези твърдения, защото

не виждам абсолютно

нито един факт.

Водещ: Има много

описания за внос на ки-

тайско заешко, за маши-

ните.

Л. С.: Абсолютно ни-

що общо нямам с никак-

ви меса. Никога не съм

търгувал с никакви ме-

са и месни продукти, от-

както съм започнал своя

бизнес.

Водещ: А с тези ма-

Людмил

СТОЙКОВ

Дадох пари за кампанията му, защото е от

Перник и му симпатизирам, твърди бизнесменът

Проверките ще продължат по
всички европейски програми

ствената среща в Ката-

рино сте уведомили ко-

легите си, че предстои

голям скандал по слу-

чая с Людмил Стойков,

и не е имало никаква

реакция в продължение

на няколко месеца от

страна на правителство-

то и от страна, ако ще-

те, на българските ма-

гистрати.

М. П.: Вярно е пър-

во, че след срещите, ко-

ито проведох първо в

Брюксел след назначе-

нието ми, аз съм уве-

домила ръководителите

на тройната коалиция и

правителството за слож-

ността на ситуацията и

за закъснението и заба-

вянето по определени

програми. Но не е вяр-

но, че в последните ме-

сеци не е направено ни-

що. Напротив, това е,

смятам, некоректно. Аз

съм докладвала, и не са-

мо аз, а цялото прави-

телство почти всяка

седмица, за конкретни-

те стъпки и изпълнение

на поредица от мерки,

да не говорим за прест-

руктуриране на Фонд

„Републиканска пътна

инфраструктура“, за кад-

рови промени, за реди-

ца други стъпки и така

нататък, които водят до

резултати и те са види-

ми. Така че в никакъв

случай не споделям ед-

на теза, че правителст-

вото стои и наблюдава,

и не само правителст-

вото, а цялата държав-

на администрация. Ак-

тивизиран е и неправи-

телственият сектор, биз-

несът и така нататък.

Затова очаквам комиси-

ята да оцени по достой-

нство това, което е пос-

тигнато, а то не е пос-

тигнато малко. Това не

е само последните два

месеца, това не е нова

ера, а просто във форс-

мажорната ситуация

трябваше да се хвърлят

повече усилия и да се

мобилизират всички ре-

сурси, и човешки, и фи-

нансови.

Водещ: От кого нау-

чихте, че има такъв

проблем в случая с раз-

следването срещу г-н

Людмил Стойков и г-н

Марио Николов?

М. П.: Първо научих

от медиите, докато бях

в Берлин. Естествено в

комуникацията ми с

представители на

ОЛАФ, които знаете, че

в последните два месе-

ца и половина са изк-

лючително интензивни,

имахме няколко мисии

тук. И да припомня, че

това беше и по мое нас-

тояване, за да има пъл-

на прозрачност не са-

мо в САПАРД. Такива

проверки уведомявам,

че ще продължат по

всички европейски

програми. Това е съвсем

нормално, това са ан-

гажиментите на ОЛАФ,

ние сме добри партньо-

ри и това е практиката

във всички страни.

Водещ: Защо толко-

ва останахте скандали-

зирана и вие лично, и

правителството от фак-

та, че този доклад на

ОЛАФ изтече в меди-

ите?

М. П.: Естествено,

че съм скандализирана

от това, този доклад не

беше предназначен за

медиите. Този доклад е

предназначен за съот-

ветните институции,

разбирайте прокурату-

рата и съда, и тези пра-

вораздавателни органи

трябва да се занимаят

с него, или да отхвър-

лят, или да откажат ко-

ментарите към мнени-

ята и тезите вътре в то-

зи доклад. Ако беше

вие да я свършите тази

работа, аз на вас пър-

во щях да го дам този

доклад.

Водещ: Защо не пог-

леднете от друга глед-

на точка? Вие и без то-

ва си търсите съюзни-

ци, защото...

М. П.: Аз имам съ-

юзници, и то целият

български народ, мисля,

че всички са за тази ка-

уза. Така че аз имам съ-

юзниците и не ги търся

специално.

Водещ: Ето, сега це-

лият български народ,

българските журналис-

ти ще ви подкрепят в

търсенето на истината

и в карането на българ-

ските магистрати да си

свършат работата.

Плюс това дали това е

само работа на инсти-

туциите, след като за-

ради този доклад на

ОЛАФ и заради някол-

ко човека ще бъдат

спрени парите на хиля-

ди български фермери,

които сега ще протес-

тират, а могат да бъдат

и ваши съюзници.

М. П.: Вижте, тази

разследваща работа и

всичко, което по закон

е в ангажиментите на

определени институ-

ции, не може да бъде

иззето. Ние сме в XXI

век, страна членка. Не

можем да заместим те-

зи институции с общес-

твено или медийно раз-

следване, нито пък аз

като член на правител-

ството.

Водещ: Можем. И аз

не искам, г-жо Плугчи-

ева, ама на, това се

случва.

М. П.: Нека да не ги

подценяваме нашите ин-

ституции, аз съм сигур-

на, че ще реагират и ще

си свършат работата.

Не поддържам никакви
отношения с Първанов

шини?

Л. С.: Не знам на как-

ва информация се осно-

вават тези твърдения.

Водещ: Информация-

та властите казаха, че са

я подавали на ОЛАФ.

Л. С.: Дайте институ-

цията, обърнете се към

нея да потвърди, че аз

имам нещо общо с тези

неща.

Водещ: Самият гла-

вен прокурор вчера ка-

за, че групата „Стойков

- Николов“ не е нова за

българската прокурату-

ра. Също Михаил Ми-

ков каза, че това не са

някакви открития на

ОЛАФ, а по-скоро това

са данни, които са пода-

вани от нашите власти.

Л. С.: И затова на

мен не са ми повдигани

абсолютно никакви об-

винения нито за търго-

вия на меса, на заешки

и на каквито и да било.

А пък обвиненията по

САПАРД бяха снети за

документна измама и за

организирана престъпна

група, защото няма аб-

солютно никакви дока-

зателства по мой адрес.

Това е все пак разслед-

ване, което е междуна-

родно. Взети са показа-

ния от чужди граждани

- от германци, от швей-

царци. И никъде никой

не казва, че дори ме и

познава, че някога ме е

виждал.

Водещ: Е, те, ако ка-

жат това, ще докажат на-

личието на някаква дого-

ворка за износ на маши-

ни и внос после, които

се представят за нови.

Л. С.: Ама нали ня-

кой ги изнася тези ма-

шини, нали някой ги

внася, нали някой с ня-

кой подписва договори,

нали някой с някого раз-

говаря. Как така се свър-

зва моето име, след ка-

то отсрещната страна -

германци, швейцарци,

казват: „Ние не позна-

ваме г-н Стойков“.

Водещ: Тогава защо е

този интерес към ваше-

то име? Защо вие да сте

черната овца?

Л. С.: Има неслучай-

на атака срещу мен. А

пък дори в момента тя

си се превръща и в по-

литическа атака. Аз въ-

обще не се притеснявам

за тази афера, защото в

нея нямам абсолютно

никакво участие.

Водещ: Смятате ли,

че ОЛАФ изпълнява по-

литическа поръчка?

Л. С.: Не, не мога да

кажа, че ОЛАФ изпъл-

нява политическа поръч-

ка. Но като чета докла-

да, виждам множество

факти, които се цитират

в нашите медии без аб-

солютно никакви дока-

зателства.

Водещ: Тоест ОЛАФ

изготвя този доклад с неп-

роверена информация?

Л. С.: Казвам, че при-

мерно някои неща, кои-

то са цитирани в наши

медии, са цитирани след

това и в доклада.

Водещ: А това лошо

ли е?

Л. С.: Ами, де да

знам. В медиите излизат

какви ли не неща без ни-

то един факт и без нито

едно доказателство. Не

може така да се говори

по нечий адрес без до-

казателства, без факти.

Водещ: Чувате ли се

с президента, говорите

ли с него? Какви са от-

ношенията ви с него? За-

ради това е големият ин-

терес към вас. Няма как-

во да се лъжем.

Л. С.: Абсолютно ни-

какви отношения не под-

държаме и абсолютно не

ми е необходима никак-

ва подкрепа на мен. Не-

щата не са чак толкова

сложни. Спокойно може

да бъде проверено дали

съм присъствал в някоя

делегация, която е воде-

на през двата мандата на

президента, дали съм

присъствал на някое

държавно тържество, ко-

ето се открива, или пък

на някоя по-близка сбир-

ка - рожден ден и така

нататък. Факт е, че не

сме в близки отношения.

Нямаме нищо, абсолют-

но, и забъркват име на

човек, който няма нищо

общо. Изведнъж всичко

стана политическо. Не

трябва да се забъркват

политическите неща.

Водещ: В такъв слу-

чай кажете, моля, кой

има мотив и интерес да

удря по вашата репута-

ция и по тази на прези-

дента? Това не може да

е ей така, заради нищо.

Л. С.: В момента то

си личи просто как вър-

ви атаката. И вие сам

можете да се досетите

откъде идват абсолютно

всички атаки.

Водещ: Не се сещам,

честно ви казвам. По-

могнете ми.

Л. С.: Вижте кой най-

много говори по този ад-

рес и веднага ще се до-

сетите.

Водещ: А защо инвес-

тирахте в кампанията на

президента?

Л. С.: Аз не съм ин-

вестирал в кампанията.

Водещ: Направили

сте дарение.

Л. С.: Ами, защото

вие знаете ли откъде е

родом президентът?

Водещ: Не ви разбрах.

Л. С.: Ами, той е ро-

дом от Перник. Вие, ако

имате някой ваш съг-

ражданин, независимо за

какъв пост се издига,

бихте ли го подкрепили?

Водещ: Зависи от съг-

ражданина? В смисъл не

е задължително да го

подкрепя. Мога и да го

подкрепя, мога и не.

Л. С.: Ами, ако му

симпатизирате и е ваш

съгражданин, може би

ще го подкрепите.

Водещ: Мисълта ми е,

на какво разчита един

бизнесмен, когато прави

дарение на една полити-

ческа партия, на канди-

дат за президент, за кмет.

Л. С.: Не мога да го-

воря за политически пар-

тии, защото не съм пра-

вил дарения.

БНТ, „Денят започва“

Със съкращения

бТВ, „Тази сутрин“

Със съкращения
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Е
вропейската комисия (ЕК) ще отнеме правата

на две български агенции да управляват евро-

фондове по програма ФАР. Това било записано

в доклада за управлението на европейските па-

ри в България, цитиран вчера от БНТ.

Става дума за Изпълнителната агенция ФАР в Минис-

терството на регионалното развитие и благоустройство-

то и за Централното звено за финансиране и договаря-

не в Министерство на финансите.

От доклада на ЕК ставало ясно, че общата засегната

сума е над 600 млн. евро. Казвало се още, че липсва

воля за справяне с финансовите измами в България и

че липсата на резултати в борбата с корупцията и орга-

низираната престъпност предизвиквали сериозна заг-

риженост.

Комисията разглеждала усвояването на еврофондо-

вете в България на 9 страници, започвайки с твърдени-

ето, че у нас бил слаб административният капацитет и

са налице сериозни съмнения за измами и конфликт на

интереси при възлагането на поръчките.

Най-сериозно било положението с програма ФАР, къ-

дето Еврокомисията е записала, че ще оттегли решени-

ето, с което дава право на Изпълнителна агенция ФАР в

регионалното министерство и Централното звено за фи-

нансиране и договаряне във финансовото ведомство да

сключват договори. Записана била и закана вече усвое-

ните суми да бъдат преразгледани и евентуално изиска-

ни обратно от България. Общата засегната сума по ФАР

е 610 млн. евро, от които 250 още не били договорени.

В доклада на ЕК според БНТ били описани и спрени-

те 100 млн.евро по програма САПАРД и 114 млн.евро по

ИСПА, като се допълвало, че решение дали да бъдат

възстановени плащанията щяло да има през есента.

Разследванията на европейската служба за измами

ОЛАФ установили, че българските магистрати имали на-

вика да разделят големи дела на малки и така да зат-

рудняват разследванията по тях. Било констатирано и

често изтичане на поверителна информация със силни

Ñïîðåä ÁÍÒ Ãóáèì 600 ìëí. åâðî

съмнения за намеса на организираната престъпност.

В заключенията си комисията била записала, че ад-

министрацията е с ниски заплати и е податлива на ко-

рупция, както и че липсва воля за бързо справяне с

финансовите измами. Загриженост предизвиквали лип-

сата на резултати в борбата с корупцията по високите

етажи и организираната престъпност. В текста имало и

предупреждение, че ако няма спешни действия, фондо-

вете може да бъдат изгубени. Към България са отправе-

ни препоръки да не назначава висши чиновници при

съмнения за конфликт на интереси, да засили проверки-

те на място и одитите върху усвояването на европари.

Властите бързо да изискват пари обратно при неред-

ности, по-често да се уведомява комисията.

Брюксел приветства назначаването и работата на ви-

цепремиера Плугчиева и призовава България да напра-

ви така, че европарите да достигат до редовите гражда-

ни, без средствата да бъдат източвани от „корумпирани

чиновници, свързани с организираната престъпност“.з

Еврокомисията отнема

правата на две агенции

Слуховете за корупция в АЕЦ

„Козлодуй“ са несъстоятелни. То-

ва каза вчера изпълнителният

директор на централата Иван Ге-

нов. Ръководството на АЕЦ-а е

поканило представители на

Международната агенция за

атомна енергетика (МААЕ) да

направят независимо измерване

на свежото ядрено гориво, кое-

то се намира в централата. Цел-

та е да се докаже, че горивото, с

което се зареждат реакторите, е

свежо, а не рециклирано.

Генов обясни, че руската

компания „ТВЕЛ“, която е ос-

новен доставчик на гориво за

централата, не произвежда ре-

циклирано гориво. Така че не

може и дума да става за коруп-

Почти 4 млрд.лв. е стиг-

нал бюджетният излишък

до юни, заяви пред БНР

председателят на Комиси-

ята по бюджет и финанси

към парламента Румен Ов-

чаров. От комисията ще

искат от финансовия ми-

нистър Пламен Орешарс-

ки да посочи как ще бъдат

изразходвани средствата,

като се търсят гаранции да

не се поставя под съмне-

ние финансовата стабил-

ност на страната. Събира-

емостта на приходите в

бюджета е по-малка от

2007 г., коментира Овча-

ров. Към юни 2007 г. те са

били почти 53 %, а т. г -

по-малко от 50 %.

По инициатива на бю-

джетната комисия за пръв
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път през тази година ще се

провери как са изразход-

вани средствата от разп-

ределения бюджетен изли-

шък в края на 2007 г.  Ста-

ва дума за 1 371 800 000

лв. От тях по централния

бюджет са разпределени

250 млн. лв. и още 333 млн.

лв. по други бюджети. Бук-

вално е разписано всеки

лев за какво е даден, каза

шефът на бюджетната ко-

мисия. Той посочи за при-

мер фонд „Републиканска

пътна инфраструктура“, къ-

дето са били разписани 240

млн. лв. От тези 240 млн.

лв. по ремонтната програ-

ма на 123 обекта били от-

делени 163 млн. лв.  Сред-

ства са отишли и по прог-

рамите „Основен ремонт и

капитално строителство“  и

„Транзитни пътища“. Бю-

джетната комисия ще иска

от финансовия министър

Пламен Орешарски гаран-

ции, че парите са харчени

правилно и прозрачно, до-

пълни Овчаров. Декларира-

но е провеждането на об-

ществени поръчки, съответ-

ните тръжни процедури.

Евентуално министрите ще

трябва да демонстрират и

да докажат, че те са про-

ведени по съответния ред

и че няма никакви съмне-

ния. Целта на това, което

правим в бюджетната ко-

мисия, е да се освободят

хората от мисълта, че ня-

кой стои и раздава едни

милиарди така, на който му

дойде и на този, на който

му е най-приятно.

Румен Овчаров уточни

още, че има възможност за

намаляване на ДДС с

2%.Два процента от сегаш-

ния размер на ДДС озна-

чават около 800 млн.лв. по-

малко в бюджета на стра-

ната, каза той. Същевре-

менно според него това са

горе-долу парите, които ще

бъдат необходими допълни-

телно  за следващата го-

дина от тазгодишните уве-

личения на пенсиите. Ди-

лемата е проста - или на-

маляваме данъка и не уве-

личаваме пенсиите, или за-

пазваме размера на данъ-

ка и продължаваме с уве-

личаването на доходите на

българските граждани, ка-

за Овчаров.з

Правителството осигуря-

ва 120 млн. лв. за изграж-

дането на участъци от ав-

томагистралите „Марица“,

„Тракия“, „Хемус“ и Южната

дъга на Софийския околов-

ръстен път, съобщиха от

пресцентъра на Министер-

ски съвет. Целта е ускоря-

ване на строителството на

приоритетни пътни обекти и

съпътстващите дейности.

Средствата ще бъдат изпол-

звани за изграждането на

25 км от автомагистрала

„Тракия“ - участъкът Стара

Загора-Карнобат; въвежда-

нето в експлоатация на 4

км от „Марица“ - Свиленг-

рад-Капитан Андреево. С па-

рите ще бъдат продължени

Имало нов вариант
за „Кремиковци“

Появи се нов вариант за съдба-

та на „Кремиковци“, съобщи ми-

нистърът на икономиката и енер-

гетиката Петър Димитров. Об-

лигационерите в комбината са

предложили той да не премина-

ва през фазата към обявяване в

несъстоятелност, а дълговете му

да се трансформират в собстве-

ност, като предприятието да бъ-

де оздравено и продадено след

това, каза Димитров. Те изразя-

вали готовност за поемане на фи-

нансовото обслужване на предп-

риятието през периода, докато то

оздравее. Досега разговорите в

тази посока са в много начална

фаза, поради трудния начин за

консолидиране на облигационе-

рите, уточни министърът.

Много се надявам в близките дни

да има решение на съда за въ-

веждането на синдици и за обя-

вяването на „Кремиковци“ в не-

състоятелност, допълни обаче

министърът.

Над 7 млн.лв.са
постъпленията от
концесии през 2007 г.

7 302 220,43 лв. са постъпления-

та през 2007 г. от всички нахо-

дища в страната.Това е с около

4 млн. лв. повече от 2006 г., съ-

общи правителствената инфор-

мационна служба. Приходите от

предоставените 82 концесии на

територията на Северна Бълга-

рия са 3 763 461,54 лв. От тях от

концесионни възнаграждения са

3 716 478,30 лв., от лихви - 12

331,92 лв., а от неустойки - 34

651,32 лв. На концесия в Южна

България са предоставени 108 на-

ходища. Постъпленията от тях

през 2007 г. са 3 538 758,89 лв.

От концесионно възнаграждение

са 3 505 986,33 лв., от лихви - 11

000,09 лв., а от неустойки - 21

772,47 лв.

Между 8 и 15% скачат
цените на жилищата

Увеличението на цените на жи-

лищните имоти в страната от на-

чалото на юли до края на 2008 г.

ще бъде между 8 и 15%. Това

прогнозира в анализа си компа-

нията за имоти „Форос“.

Според брокерите от началото на

годината до края на юни жили-

щата у нас са поскъпнали сред-

но с 12 на сто. Най-голямо е би-

ло увеличението в Русе - 24,3%,

където цените на жилищата в ня-

кои части на града вече се доб-

лижавали до тези в София и Вар-

на. Средното поскъпване в Со-

фия е 9,06%. По-слабо е пови-

шението в Бургас - 5,97%. В

Пловдив е регистриран ръст от

19,38%, а във Велико Търново -

12,59%. Търсенето в страната

през второто полугодие ще се за-

пази стабилно, прогнозират от

„Форос“.  По-голям интерес се

очаква да има към комплекси от

затворен и полузатворен тип. По

отношение на масовото търсене

в анализа се казва, че то ще ос-

тане насочено към периферните

райони на градовете, заради по-

ниските цени.

Агенциите за европарите в министерствата на Пламен

Орешарски и Асен Гагаузов може да останат без права

Àòàêàòà ñðåùó

ÀÅÖ „Êîçëîäóé“

å èçìèñëåíà

ционна схема. Договорът с

„ТВЕЛ“ е за директна достав-

ка и компанията има задъл-

жение транспортирането на го-

ривото на територията на цен-

тралата. Свежото гориво се по-

лучава от Новосибирския за-

вод.  Контролът се упражнява

както от руска страна, така и

от физици на централата и от

Агенцията за ядрено регулира-

не. Генов поясни, че всяка го-

ривна касета е с уникален но-

мер и от момента на производ-

ството й в Русия се изготвя до-

сие, без коeто тя не може да

бъде върната за обратно съх-

ранение.

От седмици насам тече кам-

пания за дискредитиране на АЕЦ

„Козлодуй“, каза Генов. Според

него тя е насочена и срещу раз-

витието на ядрената енергетика

и строителството на АЕЦ „Бе-

лене“. Слуховете ще продължат,

смята Генов. з

Êàáèíåòúò äàâà 120

ìëí. ëåâà çà àóòîáàíèòå

строителните работи на 10-

километровия участък Лю-

бимец-Ново село на авто-

магистрала „Хемус“ и ще

стартират строителните ра-

боти на участък от 13 км.

Предвижда се да продъл-

жат и строителните дейнос-

ти на Софийския околовръс-

тен път - южна дъга.

Със средствата трябва да

се финансира и извършва-

нето на археологически про-

учвания по трасетата на ав-

томагистралите „Тракия“ и

„Марица“ и първокласния

път Кърджали-Джебел-Под-

кова. Част от тях ще са за

обезщетяване на собствени-

ците на имоти по трасетата

на аутобаните.з
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- Ñ êàêâî òî÷íî ñå çà-

íèìàâàòå â “Êîîïåðàòèâ-

íà Åâðîïà”?

- Íàé-îáùî ðàáîòàòà

ìè ñå ñúñòîè â ðàçðàáîò-

âàíåòî íà ðàçëè÷íè êîîïå-

ðàòèâíè ïðîåêòè è ñëåä òî-

âà òÿõíîòî îñúùåñòâÿâàíå

â åâðîïåéñêèòå äúðæàâè.

Îñâåí òîâà ñå çàíèìàâàì

è ñ ôèíàíñèðàíåòî íà òåçè

ïðîåêòè.

- Êàê îòêðèõòå çà ñåáå

ñè öåííîñòèòå íà êîîïåðà-

òèâíèòå èäåè?

- Àç ñúì îò Áåëãèÿ, íî

òîçè òèï ñäðóæåíèå íå ìè

áåøå ïîïàäàëî â ïîëåçðå-

íèåòî. Ïî âðåìå íà ñëåä-

âàíåòî ñè áÿõ øåñò ìåñåöà

íà ðàáîòà â åäíà êîîïåðà-

öèÿ çà êàôå è êàêàî â Íè-

êàðàãóà. Ïðåç òåçè ìåñåöè

çà ïðúâ ïúò ñå äîêîñíàõ äî

êîîïåðàòèâíèòå èäåè è îò-

êðèõ êàêâî ïðåäñòàâëÿâà

êîîïåðàòèâíîòî äâèæåíèå,

êàòî ïîñòåïåííî â ìåí ñå

ðîäè æåëàíèåòî äà ðàáîòÿ

çà ïîïóëÿðèçèðàíåòî è

îñúùåñòâÿâàíåòî íà òåçè

èäåè. Îãðîìíî âëèÿíèå

îêàçà ñðåùàòà ìè ñ åäèí îò

äèðåêòîðèòå íà “Êîîïåðà-

òèâíà Åâðîïà”. Ïúòóâàõìå

çàåäíî äî Íèêàðàãóà. Îêà-

çà ñå, ÷å â ñàìîëåòà òî÷íî

òîé ñåäè äî ìåí. Ãîâîðèõ-

ìå äúëãî è ïîñëå, ñëåä êà-

òî ñå âúðíàõ, ñòàíàõ àêòè-

âåí ñúòðóäíèê íà îðãàíè-

çàöèÿòà. Âå÷å ãîäèíà è ïî-

ëîâèíà ðàáîòÿ â öåíòðàëà-

òà.

- Êàêâî ïðåäñòàâëÿâàò

ïðîåêòèòå, ïî êîèòî ðàáî-

òè “Êîîïåðàòèâíà Åâðî-

ïà”?

- Âñåêè ïðîåêò å óíèêà-

Марк Ноел, мениджър проекти и финансово развитие

на „Кооперативна Европа – Европейски регион на МКА“:

Оптимист съм за бъдещето
на кооперативното дело 

ëåí. Çà âñÿêà äúðæàâà ñå

ïîäãîòâÿò ñàìîñòîÿòåëíî,

êàòî íÿêîè îò òÿõ ñå îòíà-

ñÿò äî âñè÷êè åâðîïåéñêè

äúðæàâè, äðóãè ñà ñàìî çà

åäíà èëè äâå îò òÿõ. Èìà

ïðîåêòè, êîèòî ñà ìíîãî

ñïåöèôè÷íè êàòî íàïðè-

ìåð òîçè çà ðàçâèòèå íà 

êîîïåðàòèâíîòî äâèæåíèå

â ×åðíà ãîðà, ñúçäàâàíåòî

íà ïëàòôîðìà çà Èðëàí-

äèÿ. Âñè÷êî, ðàçáèðà ñå, çà-

âèñè îò êîíêðåòíàòà çàäà-

÷à, êîÿòî ñè ïîñòàâÿìå,

ñðîêà çà èçïúëíåíèå, ìåñ-

òíèòå óñëîâèÿ è ò.í.

- Êàê ñå ôèíàíñèðàò òå-

çè ïðîåêòè?

- Ïðîåêòèòå ñå ôèíàí-

ñèðàò îò åâðîïåéñêè ôîíä,

êàòî ñðåäñòâàòà èäâàò îò

Åâðîïåéñêàòà êîìèñèÿ. Çà

íÿêîè ïî-ñïåöèôè÷íè ïðî-

åêòè òúðñèì ñúòðóäíè÷åñ-

òâî ñ ïàðòíüîðè, ïîñðåäñ-

òâîì ðåäèöà èíèöèàòèâè è

ïîìîùòà íà íàøèòå ÷ëå-

íîâå. Âñè÷êî çàâèñè îò åñ-

òåñòâîòî íà ïðîåêòèòå.

- Èìàòå ëè âïå÷àòëåíèå

äàëè ìëàäèòå õîðà â îò-

äåëíèòå åâðîïåéñêè äúð-

æàâè ñà àíãàæèðàíè ñ èäå-

èòå íà êîîïåðàòèâíîòî

äâèæåíèå?

- Ïðåç ïîñëåäíèòå ãî-

äèíè íàáëþäàâàìå ïîâè-

øàâàíå íà èíòåðåñà êúì

êîîïåðàöèèòå ñðåä ìëàäè-

òå. Çà äà âúâëå÷åì ìëàäå-

æèòå è äà ãè íàïðàâèì ñúï-

ðè÷àñòíè è àíãàæèðàíè

êúì êîîïåðàòèâíîòî äâè-

æåíèå, ñúçäàäîõìå è ôîíä,

êîéòî äà èì äàâà âúçìîæ-

íîñòòà äà îñúùåñòâÿò èäå-

èòå ñè. Ôîíäúò å äîñòàòú÷-

íî äèíàìè÷åí è ïîçâîëÿ-

âà áúðçî ðåàãèðàíå è ïî-

àêòèâåí íà÷èí íà ðàáîòà.

- Ïîëåçåí ëè áå ñåìè-

íàðúò, êîéòî áåøå îðãàíè-

çèðàí â Êèòåí?

- Ëè÷íî àç ñúì ìíîãî

äîâîëåí, ÷å ñåìèíàðúò áå-

øå îðãàíèçèðàí èìåííî

òóê. Áúëãàðèÿ å ìíîãî êðà-

ñèâà ñòðàíà, à êîíêðåòíî-

òî ìÿñòî, íà êîåòî ñå ïðî-

âåäå ñåìèíàðúò – õîòåëñ-

êè êîìïëåêñ „ÊÎÎÏ-Êè-

òåí”, å ïðåêðàñíî. Çà ïúð-

âè ïúò ñà ïîêàíåíè ïðåäñ-

òàâèòåëè îò ðàçëè÷íè

ñòðàíè, à íå ñòàâà äóìà ñà-

ìî çà äâóñòðàííà ñðåùà.

Îáìÿíàòà íà ìíåíèÿ áå èç-

êëþ÷èòåëíî ïîëåçíà. Òîâà,

êîåòî ñèëíî ìå âïå÷àòëè,

å ÷å ìíîãî îò ìëàäåæèòå

ðàáîòÿò àêòèâíî. Èñòèíñ-

êè ïîâîä çà ðàäîñò å ôàê-

òúò, ÷å âñè÷êè èìàò ñâîé

óíèêàëåí ïîäõîä êúì îñú-

ùåñòâÿâàíå íà ãëàâíèòå öå-

ëè è ñå ðàçâèâàò ñàìîñòîÿ-

òåëíî. Èìåííî òîçè ðàçëè-

÷åí îïèò äàâà áîãàòè âúç-

ìîæíîñòè çà îáìÿíà, îá-

ñúæäàíå è âçåìàíå íà íàé-

äîáðîòî îò ïîñòèãíàòîòî

îò äðóãèòå. Âèäÿõ, ÷å âñè÷-

êè ó÷àñòíèöè â ñåìèíàðà

èìàò îãðîìíîòî æåëàíèå

òåçè ñðåùè çà îáìÿíà íà

èäåè è äîáðè ïðàêòèêè äà

ïðîäúëæàò è â áúäåùå, êî-

åòî íåñúìíåíî ùå äàäå îò-

ðàæåíèå è íà àêòèâèçèðà-

íåòî íà òÿõíàòà ðàáîòà ïî

ðîäíèòå èì ìåñòà.

- Îïòèìèñò ëè ñòå çà

áúäåùåòî íà êîîïåðàòèâ-

íîòî äâèæåíèå?

- Ðàçáèðà ñå. Èìåííî

òåçè äíè, òóê â Êèòåí, ñðå-

ùèòå è ðàçãîâîðèòå ñ

ïðåäñòàâèòåëèòå íà ðàç-

ëè÷íèòå åâðîïåéñêè êîî-

ïåðàòèâíè îðãàíèçàöèè ìå

çàðåäèõà ñ îïòèìèçúì çà

íàøåòî äåëî. Ìëàäåæêàòà

åíåðãèÿ è ïëàì ìè ïîìîã-

íàõà äà ïîâÿðâàì, ÷å êîî-

ïåðàòèâíîòî äâèæåíèå ùå

ñå ðàçâèâà, ïðîñïåðèðà è

ïðèâëè÷à âñå ïîâå÷å ïðè-

âúðæåíèöè.

Отвореният на 11

юли 2008 г. търговски

обект от веригата КО-

ОП в село Кадиево,

Пловдивско, отбеляза

невиждан стокообо-

рот за първите 3 часа

от дейността си – 1500

лв. Този старт е наис-

тина обещаващ, като

дава надежди до края

на годината месечни-

ят стокооборот да

достигне поне до

25 000 лв.

На откриването

присъстваха кмета на

село Кадиево – г-н

Стоян Чолаков, пред-

седателят на РКС -

Пловдив – г-н Лазар

Филчев и председате-

лят на ВК „Възражда-

не’ – г-н Любен Вара-

динов, както и повече

от 100 жители на се-

лото.

Магазинът е собст-

веност на ВК „Въз-

раждане” – Злати

трап, но е реконстру-

иран и се стопанисва

от Районен кооперати-

вен съюз - Пловдив.

Рекорден оборот за 3 часа през първия

работен ден на магазин от веригата КООП

Намира се в центъра

на селото и в момента

търговският обект е

един от най-силно ра-

ботещите в населено-

то място. Вложените

инвестиции са за над

50 000 лв. Търговската

площ се простира на 74

кв.м., а стоките са раз-

пределени по катего-

рии, като 90 % от про-

дуктите са на самооб-

служване.

Търговският обект

работи с работно вре-

ме от 7 часа сутринта

до 20 часа от понедел-

ник до събота, като не-

деля е почивният ден.

Екипът се състои изця-

ло от жени - продавач-

консултантите работят

на 2 смени.

Търговският обект

зарежда стоки от скла-

да на РКС - Пловдив.

Наборът от предлагани-

те в магазина стоки е

изключително богат –

от хранителни стоки до

домашни потреби, ка-

то 20 % от стоките са

нехранителни, а 30 %

са промишлените.

Удобството за клиенти-

те да намерят повече

и различни неща на ед-

но място е още една

предпоставка магази-

нът да прави големи

обороти.

Конкуренцията в се-

лото е голяма – в мо-

мента има още 6 част-

ни магазина. Откакто

работи новият обект от

веригата КООП обаче,

2 от тях са пред затва-

ряне. Населението на

селото е близо 1300 ду-

ши, което само по се-

бе си говори колко ус-

пешен е магазинът.

Относителният дял

на търговията на дреб-

но в осъществяваните

стопански дейности от

кооперативните орга-

низации, членуващи в

РКС Пловдив и съюза

за 2007 г., е 79 %. Съ-

юзът е инвестирал

близо 3 млн. лв. през

миналата година, ка-

то 90 % от тях са от-

делени именно за тър-

говията на дребно.

Интервюто на

МАРК НОЕЛ, мени-

джър проекти и

финансово разви-

тие на “Коопера-

тивна Европа –

Европейски регион

на МКА” е взето по

време на Европей-

ския младежки

семинар, провел се

на 20 и 21 юни 2008

г. в хотелски комп-

лекс „КООП-Китен”,

гр. Китен.

Оптимист съм за бъдещето
на кооперативното дело 
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Заради зараждащото се

напрежение в областта

губернаторът Цветко Цветков

иска помощ от Плугчиева

Разорени земеделци от
Плевенско готвят бунт
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исмо с искане за съдействие при решаване на

проблемите на земеделците и животновъдите

в Плевенско е изпратил областният управител

Цветко Цветков до вицепремиера Меглена Плуг-

чиева. Това съобщиха от пресцентъра на областна ад-

министрация.

Губернаторът е информирал вицепремиера по евро-

парите за зараждащо се напрежение в секторите зе-

меделие и животновъдство и опасността то да прерас-

не в протести. В писмото си Цветков настоява за изп-

лащането на компенсациите на земеделските произво-

дители от понесените загуби заради сушата през 2007

г. и компенсирането на производителите, занимаващи

се с отглеждане на крави, овце и кози за производст-

во на мляко и месо.

Относно проблема с ниската изкупна цена на тазго-

дишната зърнена реколта областният управител също

предлага вариант държавата да съдейства за решение

на проблемите. Цени от 300 лева за тон ечемик и 350

лева - за пшеницата, са най-приемливи, смята Цветко

Цветков

Според него държавният резерв трябва да се наме-

си на пазара с изкупни цени и количества, за да се

активизира търговията на зърно и се осигури достъп на

производителите до борсовите търгове за покупка на

ечемик и пшеница, организирани от Софийската стоко-

ва борса. Нужно е и съдействие на националните орга-

низации на зърнопроизводителите и земеделските ко-

операции при установяване на директни контакти с тър-

говци на зърно от Турция, Румъния и други страни пот-

ребители.

Според Цветков са необходими и средства за зап-

лащане съхранението на зърно от производителите в

публичните складове.з

Жалба срещу замените

на апетитни гори от дър-

жавния поземлен фонд в

частни терени с по-ниска

стойност, което ощетява

бюджета, внесе в дирекция

„Конкуренция“ на Европей-

ската комисия коалицията

от 30 природозащитни и

неправителствени органи-

зации „За да остане при-

рода в България“.

Акцията се предприема

дни след като стана ясна

нова заменка, извършена

със заповед на директора

на Държавната агенция по

горите (ДАГ) Стефан Юру-

ков. Разрешената смяна е

за предоставяне на 94,836

дка гори и земи от Държав-

ното ловно стопанство „Бал-

чик“ срещу 111,87 дка, кои-

то са собственост на част-

на фирма в близост до дър-

жавните горски стопанства

„Плачковци“ и „Габрово“.

В жалбата до Брюксел

екокоалицията посочва, че

при този механизъм държа-

вата предоставя на опреде-

лени фирми държавна гора

по морското крайбрежие и

планинските курорти, сре-

щу които получава разпо-

Еколози внесоха в Брюксел жалба
срещу горските заменки

късани частни гори в раз-

лични краища на страната.

Впоследствие бившата дър-

жавна гора се изсича и се

превръща в апетитен час-

тен терен за строителство.

Замените са непазарни

разпределяния на държав-

на собственост в ущърб на

общоевропейската полити-

ка за защита на конкурен-

цията и по същество пред-

ставляват държавна помощ,

аргументират се природоза-

щитниците.

В жалбата са описани

случаи на замени на гори в

района на Несебър, Балчик,

Бяла, Камчия, Обзор, Боро-

вец, Пампорово, Смолян,

Витоша, Батак и Беркови-

ца, като еколозите подчер-

тават факта, че досега дър-

жавните институции никога

не са предоставяли инфор-

мация кои са фирмите и

частните лица, получили те-

рени от поземления фонд.

Замените на гори про-

дължават и в момента, те

са предвидени да останат

и при готвените промени в

Закона за горите, предуп-

реждават природозащитни-

ците.з

Буря е унищожила
площите с тютюн в
община Кочериново

Все още се оглеждат и засне-

мат щетите, които нанесе бу-

рята, разразила се в землище-

то на кюстендилската общи-

на Кочериново миналия втор-

ник. „Бурята унищожи напъл-

но засетите площи с тютюн“,

каза Димитрина Благоева, слу-

жител на Общинска админис-

трация - Кочериново. Според

нея посевите с тютюневи на-

саждения, зеленчуковите гра-

дини и пшеницата са унищо-

жени непоправимо. „Все още

не е ясно дали Министерство-

то на земеделието и храните

ще подпомогне по някакъв на-

чин земеделските производи-

тели, но най-сигурен начин за

предпазване от природни бед-

ствия е застраховането. За съ-

жаление само двама от земе-

делските производители на те-

риторията на община Кочери-

ново имат такива застрахов-

ки“, уточни Благоева.

ЕК иска по-високи
акцизи върху тютюна

Европейската комисия пред-

ложи да бъдат увеличени ак-

цизите върху тютюна в Ев-

ропа с цел да се намали пот-

реблението му с 10 % през

следващите пет години и да

се подпомогне борбата срещу

тютюнопушенето. В момента

акцизите върху тютюна тряб-

ва да съставляват най-малко

57 % от цената на пакет от

20 цигари и най-малко 64 ев-

ро за 1000 цигари. Брюксел

предлага акцизите да достиг-

нат 63 % от цената на кутия

цигари и 90 евро за 1000 ци-

гари до 2014 г.

Акцизите върху цигарите са

най-високи във Великобрита-

ния, Франция, Германия и

Ирландия, а най-ниски са в

новоприетите държави - член-

ки на ЕС. Във Великобрита-

ния цената на кутия от 20 ци-

гари е 8,12 евро срещу само

1,19 евро в Латвия.

Фермери поискаха ДФ
„Земеделие“ да им стане
поръчител пред банките

Държавен фонд „Земеделие“

да става поръчител на произ-

водителите пред банките, до-

като се реши проблемът с

плащанията, това поискаха на

среща с изпълнителния ди-

ректор на фонда Атанас Кън-

чев земеделци от три области

- Добричка, Варненска и Си-

силистренска. Той заяви, че

една от първите му задачи ще

е среща с търговските банки,

но добави, че не е особен оп-

тимист.

„Искам да призова всички,

които са приключили своите

проекти, да подават заявки за

плащане към агенция СА-

ПАРД в рамките на срока -

до 31 юли т.г. Имаме адми-

нистративния капацитет да ги

обработим. Българските земе-

делски производители са ко-

ректни хора, които изпълня-

ват добросъвестно проектите

си. Не трябва да допускаме

малцината злоупотребили със

средства на европейски и бъл-

гарски данъкоплатци да фор-

мират негативен имидж на

страната ни, както и нацио-

нални добродетели като тру-

долюбие, честност и др. да бъ-

дат заменяни с корупция и не-

коректност“ - обяви програ-

мата си Ат. Кънчев.

Дияна РАЙНОВА

С добив от 508 кг от дка

приключи жътвата на ече-

мика в Добричка област, ин-

формират от Областната ди-

рекция „Земеделие и хра-

ни“. Тази година в региона

бяха засети 100 985 дка с

ечемик. Най-високи са до-

бивите в Балчик - 580 кг/

дка, а най-ниски в Круша-

ри - 250 кг/дка. Според ста-

тистиката,  около 40 про-

цента от засетите през

есента 1 218 605 дка с пше-

ница в областта вече са

Елеонора ЦАНОВА

Съвместен проект за из-

граждането на модерни, по

европейски стандарти паза-

ри за селскостопанска про-

дукция във Враца и Оряхо-

во и един пазар в Крайова

- румънския окръг Долж, е

разработен от експерти на

Търговско-промишлената па-

лата във Враца. Проектът

може да бъде реализиран по

програмата за трансгранич-

но сътрудничество между

Враца и окръг Долж и по

програма САПАРД. Инвести-

циите ще бъдат насочени

към изграждането на пазар-

на инфраструктура за тър-

говия на едро и дребно с

плодове, зеленчуци, грозде,

цветя, риба и рибни продук-

ти, с малогабаритни висо-

копроизводителни селско-

стопански машини, препара-

ти за растителна защита.

Проектът предвижда

тържищата да бъдат от ня-

колко зони, в които да има

място за предлагане на

дребно на семена и поса-

дъчен материал, торове и

препарати, задължителни-

те лаборатории за химичен

и микробиологичен анализ

за качеството и безопас-

Тържища ще прехвърлят Дунава
ността на хранителните

продукти. Зона с покрити

павилиони за продажба на

открито на зеленчуци, пло-

дове и цветя, „Градински

център“. Ще има място за

бързо хранене, отдих, зо-

на за продажба на едро,

както и хладилни помеще-

ния за съхраняване на ри-

ба, плодове и зеленчуци.

Тържищата ще се изградят

на общински терени, око-

ло стотина декара, като на

всяко ще могат да се раз-

положат по около сто тър-

говци, а предвидените пар-

кинг места, от които пет за

инвалиди, са 50-60. Толко-

ва е и броят на обслужва-

щите автомобили. Според

проекта очакваният приход

от стокооборота на едно та-

кова съвременно, отговаря-

що на европейските стан-

дарти, тържище ще възли-

за на близо 50 000 тона го-

дишно. По-голям ще е це-

новият ефект, споделиха

специалистите, защото то-

ва ще доведе до премах-

ване на изнудващите про-

изводителя търговци пре-

купвачи и ще занижи зна-

чително цените на селскос-

топанските стоки за потре-

бителя.

Над 500 кг е добивът
на пшеница в Добричко

ожънати. Стопаните приби-

рат средно по 510  кг зърно

от декар. Най- високи ре-

зултати тази година регист-

рират зърнопроизводители

от Ген. Тошево, които при-

бират по 550 кг от декар.

Реколта от над 500 кг от де-

кар отчитат и в Балчишко.

Най-ниски са добивите в

Крушари - 460 кг/дка.

 92 процента от рапица-

та в Добричка област също

е прибрана. Тази година в

региона бяха засети рекор-

дните площи с маслодайна

рапица - 192 533 дка.

Снимка Валя ЧРЪНКИНА
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Нравственат
а конституц

ия на

българите, 
написана о

т Васил Левски

Близо ли е
времето?

�Аз съм посветил себе си на

отечеството си, да му служа до

смърт и да работя по народната

воля.

�Аз съм се посветил на отечест-

вото си жертва за освобождението, а

не да бъда кой знае какъв.

�Ако спечеля, печеля за цял народ

- ако загубя, губя само мене си.

�Без изпит не е приет никой.

�Без революция сме загубени во

веки веков.

�Близо е времето вече - българи-

нът не ще бъде роб, а свободен.

�Братство всекиго, без да гледа-

ме на вяра и народност.

�Бързата работа ялова излиза.

�Време за помагане е сега -

закъснелите не ще бъдат наши

приятели.

�Всекиму ще се държи сметка за

делата.

�Всичко се състои в нашите

задружни сили.

�Дела трябват, а не думи.

�Днешният век е век на свобода-

та.

�Докато постигнем целта си, ще

отидат и невинни хорица.

�Дружна разяснителна работа.

�Дързост и постоянство!

� За Отечеството работя, байо!

Кажи ти мойте и аз твоите кривини,

па да се поправим и всички да

вървим наедно.

� За враговете на демокрацията и

републиката - смърт!

� Заклевам се пред нашето оте-

чество България, че ще изпълнявам

точно длъжността си.

�Играем с живота на 7 милиона

българи - трябва зряло да се постъп-

ва.

�Интригата спира хода на народ-

ната работа.

�Историята ни няма да прикачи

заслугите ми на другиму.

�Които искат да умрат за отечес-

твото си, да бъдат готови.

�Който не е чист, убивам го. И

работа трябва, работа!

�На драго сърце да обичаме

оногова, който ни покаже погрешка-

та, инак той не е наш приятел.

�На такива хора дай работа,

които са разсъдителни, постоянни,

безстрашни и великодушни.

�Най-много са виновни чорба-

джиите.

�Не си народен: виждаш народ-

ното зло и не го казваш.

�Ние гоним царя и неговите

закони.

�Никой да не се повежда сляпо в

работата.

�От едно място трябва да се

Доц. д-р Петко ТОДОРОВ

а днешния ден през

1837 година, в град

Карлово в семейст-
Н
вото на Иван Кунчев Иванов

и Гина Василева Караиванова,

е роден Васил Левски (Васил

Иванов Кунчев).  За него е

писано много и винаги, като

че ли остава неразгадан с

дълбочината на невероятния

си живот. Поколения след

поколения  се сменят, но той,

Левски, ще съпътства всички,

ще е съвременник на всички

възрасти и на всички епохи.

Преди години  в телевизионно

интервю проф. Николай Ген-

чев ми каза за Левски: „Ако

той беше живял в една голя-

ма страна и ако беше писал

на един по-разпространен

език, името му щеше да стои

редом с имената на най-

големите борци за свобода и

човешки правди на деветнаде-

сети век.“ После добави - а

защо само на деветнадесети,

заветът му е и към нас. И ми

даде да прочета 49, заредени

със сила, прости изречения. С

тях, най-светлият образ в

българската история, е оста-

нал в паметта на българите.

И тях е добре не само да си

повтаряме, но и да търсим

отговорите на зададените към

нас въпроси от Апостола:

свири.

�От нас зависи да бъдем равноп-

равни с другите европейски народи.

�Отговорност към обществените

средства.

�Предателите трябва да се уби-

ват.

�Пророкувам предателство. Ако

отричате, аз ще ви покажа предате-

ля.

� Работата вършете, но умно!

Трябва да се убие, ако не е чист.

� Работим чисто български и не

искаме да се водим по никого извън

Българско.

� Размислете зряло, че работата

ни не е само по Балкана, но рево-

люция на място.

� Решили сме се вече - или с нас

и народа, или ще ви пратим при

черните души!

�Сегашната деспотско-тиранска

система да заменим с демократска

република.

�Строга и редовна отчетност.

�Трябва да се  жертва всичко, па

и себе си.

�Трябва да се променят имената

- станаха известни на мнозина.

�Трябва да се съобразите със

закона.

�Трябва изпит за всеки. Защото

има примери: Днес е човек, а утре -

магаре.

�Цели сме изгорели от парене и

пак не знаем да духаме.

�Часът на свободата призовава

всеки българин да покаже на дело

родолюбието си.

�Ще имаме едно знаме, на което

ще пише: „Свята и чиста република“.

�Времето е в нас и ние сме във

времето; то нас обръща и ние него

обръщаме.

Ето я нравствената конституция

на българите, събрана в 49 фрази.

Хайде сега  наложете тези думички

към днешния ден на българина. Към

въпросите, които ни вълнуват, към

решенията, които взимаме. Задайте

ги към тези, които са закачили в

кабинетите си портрета на Апостола

и са забравили делото му. Защото

всяко време е длъжно да даде своя

оценка за националните си светини.

Следосвобожденската действител-

ност и разминаването й с мечтите

на Апостола например най-добре

обрисува дядо Вазов с финалните

думи на незабравимата повест

„Немили-недраги“! За тези, които

са я забравили: „Бедни, бедни

Македонски! Защо не умря при

Гредетин?“...

А ние от днешния ден гласувах-

ме и класирахме Апостола на

свободата Васил Левски на първо

място в кампанията на БНТ „Ве-

ликите българи“. Записахме дори,

че „той спечели главно заради

саможертвата, която е направил в

името на освобождението на

България“. Отчетохме за най-

голям фактор при гласуването за

него - смелостта. И продължихме

с национален нихилизъм, корупци-

онни практики, предателства на

национални интереси и разслоява-

не на бедни и богати, на власт-

имащи и поданици...

Гадна, тъпа нашенска действител-

ност... Близо ли е времето, когато

ще я променим?
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Когато заминаваме на лят-

на почивка, всички искаме да

направим необходимото, за да

защитим ценните вещи в дома

си. Много хора предпочитат да

държат ценностите си в сейф,

защото по този начин си оси-

гуряват защита срещу неже-

лателен достъп до документи,

както и срещу евентуална

кражба. Проблемът е,  че в

повечето банкови трезори ня-

ма свободни касетки. Има и

доста банки, които все още не

предлагат подобна услуга. Ако

все пак се намери свободен

сейф, най-изгодно е той да бъ-

де нает за една година.

Това е и минималният срок,

който предлагат в трезора на

БНБ.

Íàé-ìàëêèÿò ðàçìåð
êàñåòêà ñòðóâà 163 ëâ.
годишно, но пък това е и най-

търсеният сейф. Огромен е

списъкът от чакащи за осво-

бождаването на някоя касет-

ка, което според служителите

на банката става твърде ряд-

ко. Ако някой все пак успее

да се добере до евтин сейф,

обикновено още преди изти-

чането на срока на договора

за наем клиентът сключва до-

говор за нов период от вре-

ме. Така че надеждата на же-

лаещите да си наемат сейф в

БНБ е да похарчат малко по-

вече пари и съответно да се

сдобият с някой от по-големи-

те сейфове. Цените варират

между 245 и 571 лв. годишно

в зависимост от габаритите.

Ако искате да наемете

ñåéô çà ïî-êðàòêî
âðåìå,

трябва да се обърнете към

някоя от търговските банки,

предлагащи такава услуга. В

по-големи банки също тряб-

ва да се чака за освобожда-

ване на касетка, но в някои

от тях човек може да наеме

сейф и за един ден срещу не

високо заплащане.

Денонощният обществен

трезор е друг подходящ вари-

ант, тъй като тук рядко се сти-

га до пълно заемане на капа-

цитета. Освен това достъпът

до личното ви хранилище не е

ограничен - всеки клиент мо-

же да посещава трезора по

всяко време на деня. Допуска

се и ползването на сейфа от

втори и трети човек. Единст-

веното условие е титулярят по

договора да посочи трите име-

на и ЕГН на лицата, които са

упълномощени да отключват

сейфа. Тарифите са между 70

и 175 лв. годишно според раз-

мера на наетата касетка, а

най-голямата касетка може да

се наеме за 15 лв. на ден.

Другият вариант е монти-

Банкова касетка, огнеупорен

сейф или двукрила каса правят

ваканцията ви по-спокойна

Съобразете размера, вида на заключалката, материала на изработка и нивото

на защита според нуждите си и най-добре се консултирайте със специалист

Удобството на сейфа с електронно заключване е, че кодът

замества носенето на ключ

Трезор
и у дома

Касата в офиса може да е

комбиниран шкаф с много

функции

Някои сейфове могат да се впишат красиво в домашния

интериор

рането на сейф или каса в жи-

лището или офиса. Специалис-

тите препоръчват обзавежда-

не с каса само ако се пред-

вижда седалището на офиса

да бъде сменено след време.

В този случай цените на ме-

талните тайници варират меж-

ду 200 и 1000 лв. в зависи-

мост от размера и тежестта

им. Най-евтино излиза 80-ки-

лограмовата каса, а най-скъ-

по - 500-килограмовата.

Ако нуждите на офиса изис-

кват по-обемиста каса, може

да се избере и вариантът, при

който сейфът е съставен от

две части - метален шкаф за

папки и хранилище за ценнос-

ти. Независимо от това каква

каса се купува, цената й се

покачва при монтиране на зак-

лючалка с механичен шифър.

По-обикновените се заключват

само с два ключа.

По-различни са

öåíèòå íà ñåéôîâåòå,
êîèòî ñå âãðàæäàò

â ñòåíèòå
на жилището. Сумите зависят

не само от размера, а и от

типа заключване. Най-малки-

ят сейф например може да

струва 210 лв., ако е с обик-

новено заключване. Ако клю-

чалката е с механичен шифър,

цената скача до около 500 лв.,

а ако се монтира електронно

заключване, тайникът излиза

около 600 лв. Но по мнението

на експертите електронните

ключалки са най-лесна пляч-

ка за крадците.

Препоръките на всички

специалисти са затварянето

да бъде с механичен шифър.

Цените на английските и

немските сейфове достигат до

30 000 лв. За сметка на това

разнообразието е огромно -

над 3000 модела за магнитни

носители, вградени или сво-

бодно стоящи сейфове и др.

Ако трезорът е необходим

за пазене на дискети, аудио-

или видеокасети и пр., мо-

же да си изберете модел,

който гарантира запазване

на съдържанието на сейфа

невредимо при избухване на

пожар.

Различните модели предла-

гат различни степени на за-

щита. Най-добрите трезори

според резултатите на тесто-

вете не могат да бъдат отво-

рени дори с лазерни или вод-

норежещи инструменти.

Независимо какъв сейф си

изберете, непременно тряб-

ва да искате

ñåðòèôèêàò çà
ñòåïåíòà íà ñèãóðíîñò
която той гарантира. Особе-

но в случаите, когато съдър-

жанието на хранилището ще

бъде застраховано. Сертифи-

катът се дава от производи-

теля на базата на изисква-

нията на Западноевропейска-

та застрахователна гилдия.

Най-ниският клас не дава

толкова високи гаранции за

защита, но пък е най-евтин.

Сейф от този клас, който ще

бъде вграден в стена от жи-

лището, струва около 250 лв.,

а най-евтините каси, пред-

назначени за офис, са на це-

на 700 лв. По-големите раз-

мери - двукрили сейфове с

вътрешни трезори, варират

от 4000 до 12 000 лв. При

тях има възможност няколко

души да ползват индивидуал-

ни трезори, които да са с от-

делни ключове и напълно не-

зависими един от друг.
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В моя жизнен свят, в

града, който обитавам,

тревожи усещането, че

човешкият живот не е

върховна ценност.

Случването на смърт-

та като насилствена, ле-

комислено непредвидена

и безнаказано непредот-

вратена е станало част

от общото живеене.

Срещу това случване,

поради разнородността

на конкретните инциден-

ти, сякаш е трудно да

бъде предприета граж-

данска мобилизация и да

бъде заявено/отвоювано

правото на гражданска

компетентност.

Невъзможно е то да

бъде представено и „опи-

томено“ в културни/худо-

жествени образи. Моя-

та специфична област на

компетентност в случая

е ненужна.

Мога ли и как да из-

разя в общественото

пространство протест

срещу случването на

смъртта в София?

Всеки от нас си спом-

ня многобройни ужасява-

щи случаи: срутеният

вход на дискотеката, ко-

ято погреба седем деца;

падналата сграда (памет-

ник на културата) на ул.

„Алабин“ 39, която сма-

за две момичета; срива-

щите се скелета на но-

востроящи се сгради,

погребали немалко стро-

ителни работници.

В опита си от голе-

мия град имаме и при-

мери на човешки живот,

завършил на зебрата за

пешеходци или на авто-

бусна спирка под коле-

лата на бясно препускащ

автомобил, често с пиян

шофьор.

Ако спомените се гу-

бят, разходете се из Со-

фия -

íåêðîëîçè è öâåòÿ
ïîääúðæàò

ïàìåòòà
çà íåëåïî

çàãèíàëèòå
Отворете днешния

вестник или ТВ журнала

и непременно ще откри-

ете поредния епизод.

И друго зловещо

случване на смъртта -

в самота и безсилие,

без специализирана

помощ в последната

фаза от живота.

Някога, в началото

на модерните времена

в България, се е про-

веждала агитация под

лозунга „Раждайте в

родилен дом“. Ако днес

лансирам призива

„Умирайте в болница“ -

та нали тъкмо големи-

те градове разполагат

с най-добре оборудва-

ните болнични заведе-

ния, - ще бъде ли той

подкрепен от институ-

СОФИЯ - случването
на смъртта

Тревожи

усещането,

че животът

не е върховна

ценност

ционалното здравеопаз-

ване?

Смъртта, нейното

настъпване (понякога

твърде дълго) са неот-

менна част от всеки чо-

вешки живот. Животът,

който сме договорили

безусловно за върховна

ценност. А това предпо-

лага и да мислим за дос-

тойнството на неговия/

на нашия край. Защо в

град като София не мо-

жем да разчитаме на ме-

дицински придружена

последна фаза от човеш-

кия живот?

Всеки от нас има

разтърсващо преживя-

ване с близък човек,

което приема за лично

и несподелимо до мо-

мента, в който устано-

ви, че то е общо място

на, че демократичните

отношения са под съм-

нение?

Случаите на рикоши-

рали куршуми и погреш-

но заложени взривни

устройства не бих ис-

кала дори да упомена-

вам. (А как да обсъж-

даме правилните попа-

дения?) Те биха ни отк-

лонили във вечно горе-

щата у нас тема за „бор-

бата с престъпността“,

с парадоксалната пра-

вопропорционална и си-

метрична зависимост

между „борбата“ и

„престъпността“.

Два пъти в София на

бул. „България“ съм се

озовавала на сцена със

стрелба и убийство. Не

разбирах какво/защо се

случва, защо става пред

личен опит. Могат ли да

се представят визуал-

но, да се преработят в

културни образи случ-

ванията на смъртта?

През 1819 година Те-

одор Жерико предста-

вя „Салът на кораба

Медуза“ - огромно плат-

но с размери 491х716

сантиметра. Фрегатата

„Медуза“ потъва близо

до африканския бряг

през 1816 година. По-

голямата част от пътни-

ците успяват да оцеле-

ят на спасителния сал,

но 15 души загиват в

океана. Творбата е въз-

приета като обвинение

срещу управниците на

Франция, допуснали по-

добна трагедия. Жери-

ко представя актуално

събитие, което е в цен-

àêò íà àãðåñèÿ
ñïðÿìî

âúçïðèåìàùèÿ
и не съобщава нищо по-

вече от словесния раз-

каз. Фотографираните

трупове на разстреляни-

те комунари през 1871

година е трябвало да

въздействат възпиращо

на бунтовническите по-

риви. Показването на

овъглени, затрупани под

сгради или размазани от

автомобили човешки те-

ла днес има по-скоро ха-

рактера на перверзно

воайорство, отколкото

на предупреждение и

граждански призив.

Бездната на смъртта

е вечно отворена към из-

вън и предкултурни из-

редовно предупреждава

за сгради в риск на бло-

га „sofiazanas“ и с техни-

те некролози. Мнозина

от нас сме обикаляли с

фотоапарат из софийски-

те улици, за да фиксира-

ме във фотоследи

ãëåäêèòå îò åäèí
èç÷åçâàù ãðàä
Тези фотографии

memento mori могат да бъ-

дат разглеждани, за раз-

лика от репортерските

снимки на мъртви тела, ко-

ито погледът ни отхвърля.

Можем ли да обсъж-

даме в граждански ас-

пект ценността на живо-

та и приоритета й пред

всички останали? Как би

се възприел Инициативен

комитет за опазване на

човешкия живот и него-

вата стойност? Ще сло-

жим ли подписа си под

петиция с текст: „Насто-

яваме практиките на на-

силствена и безотговор-

но непредвидена/непре-

дотвратена смърт (в Со-

фия) да бъдат обявени за

абсолютно недопустими

според обществения до-

говор и да бъдат неза-

бавно прекратени с всич-

ки предвидени от закона

средства! Настояваме

финалната фаза на чо-

вешкия живот да бъде

смятана за неотменна

част от живота с все-

признатата му ценност, а

неуместното отношение

към нея да бъде санкци-

онирано от закона!“ Не

звучи ли наивно?

Затруднението на

апел за етическа пози-

ция се състои както във

формулирането, така и в

адресирането му. Силни-

ят глас на общ граждан-

ски апел не бива да се

изгуби в институционал-

ното фрагментиране на

исканията към отделни

властови институции (на

здравеопазване, транс-

порт, борба с престъп-

ността и т.н.), макар и

те да са неотменими и

неотложни. Дали ще на-

мерим начин да сведем

до конкретност искани-

ята за защита на човеш-

кия живот и същевре-

менно да апелираме в

най-високия граждански

регистър за неотменно-

то му признаване и пот-

върждаване като най-

висша ценност в съвмес-

тното живеене?

Правото на граж-

данска компетентност

за случването на

смъртта, за стойност-

та на живота и за слу-

женето на институции-

те в полза на неговото

достойнство трябва да

бъде заявявано и от-

воювано ежедневно.

и част от делника на то-

зи град. Закъснялата

линейка и неоткритият

адрес се превръщат в

мрачно шеговита мета-

фора на „спасението“,

но не в този, а в „един

по-добър свят“. Изпис-

ването/отписването от

болницата преди мо-

мента на смъртта ни ос-

тавя без помощ и

áåçïîìîùíè
äî ìèãà íà
Ñïàñåíèåòî

Всички тези неприем-

ливи случвания на

смъртта се изясняват и

преценяват, докато об-

раснат в непроследими

обстоятелства и подроб-

ности. Проследими са

само интересите - част-

ни, групови, съсловни,

дори държавни и най-ве-

че икономически, които

цинично превъзхождат

инак общоприетата цен-

ност на човешкия живот.

Мога ли тогава да допус-

очите на толкова хора,

сред които и деца, и то в

центъра на столичния

град. Не изпитах порив да

се боря с престъпност-

та, а ужас от видяното,

физически страх, жела-

ние да избягам - и от мяс-

тото, и от този град. Ни-

какви разяснения, под-

робности и разкрития не

могат да заличат травма-

тичното преживяване. А

как ли се отпечатва то в

детската памет?

Наред с всички спо-

менати случвания на

смъртта изплуват и об-

рази на мизерията - на

отдалечени квартали и

„острови“ в центъра на

София, в които градът

губи качеството си на

дом, гарантиращ ресур-

сите на живота. Тук ус-

ловията на обитаване и

условията на смърт са

еднакво нечовешки.

Воят на линейка про-

рязва болезнено съзна-

нието - сякаш всеки

път изригва целият ни

търа на обществения

интерес. В стремежа си

към достоверност той

посещава моргата. За-

ради тази картина днес

знаем за трагедията на

потъналия кораб. Но та-

зи живопис на роман-

тизма днес е невъзмож-

на и като практика, и

като постигнато въздей-

ствие. Потресът от го-

рящия влак не може да

бъде художествено

представен и изразен.

Репортерските сним-

ки и кадри с трупове, ко-

ито виждаме в делнична-

та преса и всяка вечер

на телевизионния екран,

вече станаха банални и

престанаха да ни шоки-

рат. Снимките поразяват

дотолкова, доколкото по-

казват нещо ново - пише

Сюзан Зонтаг в есето „В

пещерата на Платон“,

включено в „За фотогра-

фията“ (1977), която тя

програмно издава без

фотографии.

Самото показване на

снимки с мъртви тела е

мерения. Смъртта не

подлежи на директно

представяне в образи.

Непристъпна граница

на толерантността и де-

мократичните отношения,

ценността на човешкия

живот сякаш е приемана

по подразбиране и не

подлежи на обсъждане.

Водим дебати за цен-

ността на природните бо-

гатства, за съхраняване-

то на културните памет-

ници. Гражданската ак-

тивност за каузи на нас-

ледството - природно и

културно - има вече от-

работени механизми:

правят се подписки, ин-

тернет блогове и фору-

ми, организират се пуб-

лични протести. Станах-

ме свидетели на мобили-

зацията на младежите,

особено на студентите, за

съхраняване на Иракли,

на националните парко-

ве в Странджа и Рила.

Инициативният комитет

на Гражданското движе-

ние за опазване на па-

метниците на културата Култ. БГ

Ирина ГЕНОВА
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Една от най-големите досади, които ни притесняват през

летния сезон, са пълзящите и летящите гадинки. Независи-

мо дали ще предпочетете да стоите край морето или басей-

на, на вилата или просто да се разходите в парка, задължи-

телно трябва да помислите как да се предпазвате от опас-

ните насекоми. За да не се превръщате в тяхна жертва,

добре е да се запасите с всичко необходимо за неутрализи-

рането им. В жегите зачестяват ухапванията от кърлежи,

паяци, комари, оси, пчели и други гадинки.

В момента по магазините има голямо разнообразие от

специални препарати против насекоми. Те се разделят на

няколко вида - такива, които се използват превантивно и

предотвратяват ухапванията, и такива, които се прилагат,

след като вече сте станали жертва на насекомите.

Преди да започнете да пазарувате, е добре

да прецените

êàêúâ òî÷íî ïðåïàðàò
âè òðÿáâà

За хората, които страдат от някакви алергии например,

не са подходящи електрическите машинки против комари.

Тези, които имат чувствителна кожа пък, няма да понесат

Сезонът на буболечката

Как да се опазим от пълзящи и летящи гадинки

спрейовете. Хората, които са алергични към пълзящи и

летящи насекоми, трябва да знаят, че само препаратът

не е достатъчен. Затова е добре да си носят и алергозан

- на таблетки или за мазане.

Спрейовете против комари са необходимост по време

на почивка, защото насекомите са в състояние да

провалят всяка ваканция. Така че е по-добре почиващи-

те да се запасят с няколко вида „комароубийци“. Освен

че спрейовете са лесни за употреба, в магазините и

аптеките има голямо разнообразие от модели. Спреят

върши чудесна работа, преди да тръгнете на разходка

край морето или да се заседите в някое заведение.

Единственият недостатък на това средство е, че трябва

да се нанесе върху кожата поне 15 минути преди изли-

зане и предпазва само два часа.

Тези, които не ползват флакони против комари зара-

ди неприятната миризма, трябва да имат предвид, че

вече се продават и специални спрейове с аромат на

цветя и плодове. Ако искате да се предпазите ефектив-

но, трябва да приготвите поне 5 лв. Флаконите са

обикновено на цени 3,99 и 6 лв. Малко по-скъпи са

разпространените напоследък спрейове Raid, които се

продават на цени до десетина лева във варианта от 500

мл.

Íàé-ïîïóëÿðíàòà è ïðåäïî÷èòàíà ìàðêà
ðåïåëåíò

срещу комари и други насекоми е немската марка Аутан,

която е доказала ефективността си. На пазара присъства

във варианти за всеки: Аерозол - 5,75 лв., няколко вида

лосиони - 6,15-7 лв. и стик - 5,75 лв.

Ако семейството държи да се спаси от комарите и в затво-

рено помещение, най-добре е да си купи електрическа машин-

ка. С нея може спокойно да стои до късно на нощно осветле-

ние, без да се притеснява от набезите на комарите.

Това, което трябва да се има предвид е, че машинките

трябва да работят само в затворени помещения. Машинката

на фирма „Pyrox“ съдържа специална течност за прогонване

на комарите и струва 10,39 лв. Когато се включи в контак-

та, течността започва да се изпарява и прогонва насекоми-

те. Капризните клиенти, които държат при включването на

машинката да се усеща аромат на цветя, трябва да платят

15,49 лв. за ароматизиращия модел.

Добре е пълнителят с течността да се монтира във вер-

тикално положение и близо до отворен прозорец. Когато

свърши, се купува нов за около 8 лв. Флаконите са с трай-

ност 45 дни.

Ако желаещите да се предпазят от комари през летните

месеци държат да спестят някой лев, могат да се спрат на

турска машинка, чиято цена е само 4,19 лв. Таблетките за нея

струват по левче бройката.

Обикновените електрически машинки, които се включват в

контакта, струват между 5 и 12 лв. Освен машинката задължи-

телно трябва да се купи и комплект таблетки. Действието на

таблетките е между 10 и 12 часа, затова клиентите трябва да

ги сменят всяка вечер. Таблетките се продават в комплект от

30 броя на цена от 3-5 лв.

Åôåêòèâíàòà áîðáà ñ ìóõèòå
струва поне 5 лв. В магазините и аптеките се продават най-

различни видове препарати за прогонване на мухи. Ефективен

начин да се прогонят тези насекоми от дома е да се използват

капсули със специална течност. Преди да се капнат няколко

капки от нея в различните части на стаите, капсулата трябва

да се остави за няколко часа да престои на стайна температу-

ра. Комплектът от 4 броя капсули струва 3,85 лв.

Друго средство за премахване на летящите насекоми са

специалните ленти. 4 броя от тях струват само 2,10 лв.

Добре е лентите да се поставят близо до прозорци, но да

не става течение.

Друг вид ленти за мухи могат да се залепват направо

върху рамката на прозорците и вратите. Действат на прин-

ципа на специално лепило, върху което мухите залепват като

в капан. Цената на 10 броя е 4,35 лв.

Мухите могат да се прогонват от дома и със специални

спрейове. Цената им е 3,55 лв., а освен мухите миризма-

та можела да прогони и всякакви летящи гадинки, уверя-

ват търговци. Спрейовете на реномираните фирми се

продават между 3,99 и 6,40 лв. Ако нямате пари за скъпи

спрейове и препарати, може да се спрете на обикновена

мухоловка за 70 ст.

Всеки би трябвало да се замисли и за

óõàïâàíèÿòà îò êúðëåæè
защото пиковият им период едва сега започва. Срещата с тези

паразити става не само по пасища и в селата, но и в градски

условия. Тя може да бъде и много опасна, затова за препоръч-

ване е да се напръскате със спрей, ако ще се разхождате не

само из места, където минават домашни животни или бездомни

кучета, ами изобщо има тревни площи. Цената на флаконите

варира между 2,75 и 7 лв., а и повечето препарати против

комари действат и против кърлежи.

За да не се лишаваме от неповторими удоволствия като лежането по тревата, е добре да вземем

превантивни мерки срещу дебнещите паразити

Къмпингуването е най-сладко вечер край огъня, но така мислят и рояците зажаднели за кръв комари

Понякога дори и само комарникът решава проблема

Почти толкова важен аксесоар за лятото, колкото и слънчевите

очилаИзобщо не сме на върха на хранителната верига

Ангелина ПОПИСАКОВА
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ой сътрудник в редак-

цията, където работя,

ме покани да му оти-

да на гости в едно

малко софийско село.

Родена в Ямбол, но израснала в Сливен. Завършила сливенс-

ката гимназия „Добри Чинтулов“ и българска филология във Ве-

ликотърновския университет „Св. св. Кирил и Методий“. Работи в

Сливен като журналистка и учителка, а от 1975 г. живее и работи в

различни издания в София - в. „Труд“, сп. „Родна реч“, сп. „Ревю“,

сп. „Еволюция“, в. „Жена“.

Автор на 15 книги, от които четири стихосбирки, три приказки в

проза, шест книги със стихове за деца, юношеската повест „Смо-

киново момиче“ и анкетна книга с поетесата Станка Пенчева. Но-

сител е на наградата на Министерството на просветата  „Петко Р.

Славейков“  за цялостното си творчество за деца (2006 г.), както и

на наградата „Константин Константинов“ на ХХ Национален фес-

тивал на детската книга 2008 г.

Селско

гости
вистозелен мокет на пода, гипсо-

ви розетки на тавана и плакат на

Том Круз на стената, а в бюфета,

сред руски матрьошки и порцела-

нови кученца имаше седемнайсет

шишета от стари парфюми.

Заспах  на мига, но в два часа

вече съм будна, и то по една-един-

ствена и много важна причина.

Дали от многото изядени плодо-

ве, дали от подсказаната ми идея,

че трябва „да стискам“, на която

вътрешното ми АЗ на инат се опъл-

чва: „Я па нема да стискам!“, знае

ли някой. Ставам тихичко и без

да светвам лампата - защо тряб-

ва  да научат всички, че имам

зор! - се спускам по стълбите на

двора. Пътем обувам някакви ста-

ри галоши, които стоят пред вра-

тата. Нощницата ми се плете в

краката и аз я вдигам с две ръце

нагоре. Луната се облещила, наб-

лизо сумтят и примърдват живот-

ните, вятър разклаща тъмните

храсти и клоните на голямата сли-

ва: Страшнооо... Да клекна сред

лехите с кокорчетата и розите ми

се вижда срамно, нали може и

да ги поразя с това мое „полива-

не“, как ще гледам утре стопанка-

та в очите, ако се оклюмат цветя-

та й. Решавам се на по-трудния

вариант - да вляза в стопанския

двор и оттам - навън. Но в мо-

мента, в който пипвам вратата,

отвътре като по команда лайват и

трите кучета, като че ли са ме

дебнали. След тях лайват и съ-

седските, разкудкудякват се ко-

кошките, обаждат се някакви съ-

будени птици. Хуквам нагоре към

топлото легло, като по пътя изгуб-

вам галошите и се свирам под

одеялото с мокри от росата кра-

ка и разтуптяно сърце.

След половин час се надигам

отново, вече с друга идея - да

мина през предния двор и да за-

обиколя къщата. На средата на

пътя в краката ми се шмугва ня-

каква черна топка, как не ми се

пуква сърцето! То било котката,

да й се не види, проклетницата!

Ето ме най-после зад къщата, къ-

дето се чернее откритото огнище,

а върху опънатите между овош-

ките въжета зловещо, като пре-

половени хора, мърдат от нощния

повей някакви ризи на стопани-

на. Успявам все пак да цопна във

вадата, за която ме предупреди-

ха, но не обръщам внимание. Под-

гъвам колене, почти готова за  де-

ликатната акция, въртейки нерв-

но глава във всички посоки, и из-

веднъж усещам, че тревата отдо-

лу ме докосва с острите си кра-

ища. Струва ми се дори, че нещо

лугаво, може би пълзящ гол ох-

люв, ме налазва на голо. Нещо

като скакалец препърхва по гле-

зените ми. Скачам като ужилена,

преди да съм пуснала и капчица.

Само това оставаше - по тази тре-

ва кой знае какви гадини лазят,

ами ако нещо ми се прехвърли?

Някоя бактериална зараза, нещо

кучешко, котешко, нещо от змии,

гущери или попски прасета? Ще

има да ходя по болници и я раз-

берат от какво страдам, я не! Ааа,

не! Тръгвам пак, почти опипом, с

разперени ръце, като си правя

сметката, че няма начин да не стиг-

на до проклетия нужник, макар и

много заобиколно. Минавам край

купчината с тор, край натрупани-

те стари дърва, дето веднъж ви-

дели лисиче, край старата плев-

ня, в която според поверието жи-

вее смок - закрилник на къщата.

Минава ми през ума, че ако бях

кинаджийка, такъв филм щях да

извъртя тук, Хичкок ряпа да яде!

Да, ето я пътечката и ето го нас-

реща възжеланото място. Но се-

га вече наистина ме хваща шубе-

то - зейнала насреща ми вратата,

сякаш отвътре нещо ме гледа и

ми крои капа. Как да влезеш пос-

ред нощ в такава паянтова клет-

ка с дупка на пода, от която (ах,

тези филми!) може в един момент

да се подаде една люспеста гла-

ва, един огромен лепкав език и

да... Бррр, почти съм се втурнала

назад, когато чувам почти над гла-

вата си: „Ма ти кво прайш ма,

миче! Откога шариш из двора ка-

то самовила!“ „Миче“ в този край

викат на жените, нещо като свой-

ско съкращение на „момиче“. А

възрастният мъж, увиснал неб-

режно на оградата, без да се до-

сеща за дертовете ми, е пазачът

на селските овощни градини, ко-

ито почват веднага зад имота на

моя домакин. И с когото вече ме

запознаха през деня. „Не мога да

заспя, много е горещо!“, промър-

морвам и се каня да се приби-

рам, когато чувам, че той казва:

„Не е от горещото то, ами много

се припече днес на слънцето...

Много си бяла, особено отпред...

То на всички жени цицките им са

бели, ама твоите - хептен... Днес-

ка му викам на Жоро, фелдшера,

беше минал оттука, заедно с Леч-

ко, сина си: „Тази жена ще баял-

диса от слънцето, помнете ми ду-

мата! А те викат - не, те софиянки

са друга порода, не ги мисли тях!“

Боже, аз си мислех, че никой не

ме вижда, а те се събрали цяла

компания да ме обсъжда! И като

си помисля, че по едно време си

съблякох горнището на банския...

Прибирам се в стаята, побес-

няла от яд. Вече се развиделява

или поне на мен така ми се стру-

ва. В синкавия здрач на стаята

виждам, че под леглото има мал-

ко пластмасово гърненце -  от тия,

дето ги купуват на бебетата, като

започнат да се задържат седна-

ли. Е, берекет версин, можеше и

да е по-голямко, ама и това свър-

ши работа. После не мигвам до

сутринта, защото не ми се иска

никак да се понеса с гърнето към

тоалетната, когато цялата къща е

вече на крак. Пикла такава! Не,

не съм аз селско чедо и не ми е

хвърлен пъпът в селската бара,

признавам си. Затова си тръгнах

още същата сутрин, като си из-

мислих някаква спешна работа.

М
Човекът възрастен, любезен, пох-

вали се, че има голяма градина с

малини, ягоди, череши, семейст-

вото му щяло да се радва да се

запознае с мен - видна столична

журналистка. Е, що пък да не ида!

Нямам вила, времето чудесно -

първите истински летни дни, в ко-

ито горещините са поносими. Сло-

жих в една чанта малко багаж -

шорти, тениски, книга за четене

и: ето ме в селския автобус, пъ-

лен с пенсионирани баби и мус-

курливи внуци с нахапани вафли

в ръцете. Хората ме посрещнаха

като най-скъп гост. Подозирам, че

само заради мене бяха заклали

едно пиле, а топлият селски хляб,

прясната салата и чашка домаш-

на ракия ме очароваха до такава

степен, че без да се насилвам,

произнесох на масата вдъхнове-

но слово за българското село, за

неговите гостоприемни нрави, за

чистия въздух, вкусната яхния и

истинския вкус на зеленчуците, не-

познат за кореняците софиянци.

Не пропуснах да кажа, че по сър-

це и душа съм селско чедо, ма-

кар да съм израснала в голям

град. Че миризмата на кравешки

тор, на овча вълна и пращяща в

тигана с картофите свинска мас

ми действа разнежващо и дори

успокояващо. Че съм готова да

зарежа всякакви интелектуални за-

нимания и прехвалени блага на

цивилизацията, за да заживея до

края на живота си в прясно ва-

росана стаичка с мушкато на про-

зореца, гласовит петел на двора

и боцкаща домашна черга върху

старомодното легло с месингови

топки на таблите. Моите домаки-

ни предпазливо намекнаха за ко-

марите, мишките, нередовната во-

да, калните улици, порутеното чи-

талище, окрадената църква... И

най-лошото: нямат канализация и

„нужникът“ е далече от къщата,

като преди два века. Но аз: „Не,

не, не искам да чуя, вие не знае-

те в какъв рай живеете, не може-

те да го оцените!“

Абе тая работа с тоалетната

малко ме смути. Трябва да се ми-

не дворът пред къщата, пълен с

асми и цветни градинки, да се пре-

коси ограденият с мрежа стопан-

ски двор, където са запрени ов-

цете, прасенцата и кокошките - и

където щъкат три рунтави кучета!

- и чак след това, излизайки едва

ли не в къра, на полето, да напи-

паш сред острата дива трева ка-

мъчетата на пътечка, отвеждаща

до дъсчена вехта барачка с лама-

рина вместо покрив. Вратата ня-

ма дори райбер, а стъпенките за

краката са също дървени и няма

как да не си помислиш, че ако се

хлъзнеш към дупката в дюшеме-

то... Това през деня не е проблем,

ама нощем? Домакините се подс-

михнаха: „Ами, ще стискаш. Ако не

можеш, излез и клякай в тревата

зад къщата! Ама цъкни външната

лампа, за да не нагазиш във вада-

та“. Засмях се и аз - хайде де,

какво толкова, да не съм плашли-

во дете! - и като поисках от сто-

панката едно старо одеяло, сле-

добед се проснах в задния двор

да си правя слънчеви бани.

Вечерта постояхме до късно

пред телевизора, люпихме пряс-

но изпечени семки и одумвахме

разни известни личности. Аз, раз-

бира се, с удоволствие ги забав-

лявах с клюки и интриги около по-

литици и актьори. Дойде време да

лягаме. На моята високопоставе-

на персона беше предоставена

„стаята за гости“, където има тре- Петя АЛЕКСАНДРОВА

Петя Александрова
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ългария е една

от най-богатите

държави на ми-

нерални извори

в Европа. Тя

Почивка в
ХАСКОВСКИТЕ
минерални бани

ради което е препоръчи-

телно водните процедури

да бъдат предписани от

специалисти.

Ìèíåðàëíàòà âîäà
ëåêóâà

болести на опорно-дви-

гателния апарат, пери-

ферната нервна система,

стомашни и гинекологич-

ни проблеми.

Курортът разполага с

голяма леглова база, в

балнеохотели, хотели и

частни квартири в село-

то и в околностите му.

Към традиционните три

балнеолечебници, ку-

рортна поликлиника и

хидротермални питейни

източници, през послед-

ните години се изгради-

ха нови курортни заве-

дения - санаториуми със

собствена балнео-физи-

олечебна база и почив-

ни домове. Има и нов мо-

дерен летен плаж с хид-

ротермален басейн. На

разположение на гости-

те на курорта са предос-

тавени спортно-лечебни

и профилактични терени.

Öåíèòå
è óñëîâèÿòà

са различни, според лук-

са, на който искате да

се насладите. Балнеоле-

чебни услуги предлагат

почти всички хотели.

С най-големи тради-

ции в това отношение е

балнеохотел „Йонико“,

които работи по програ-

мата на НОИ. Услугите,

които предлага базата, са

предназначени предимно

към лекуващи се, но хо-

телът е отворен и за ту-

ристи. За осигурени лица

нощувките и процедурите

се поемат от осигурител-

ния институт. Базата раз-

полага със закрит басейн

с минерална вода, танген-

тор, физиотерапевтичен и

кинезитерапевтичен сек-

тор, парафинолечение.

Предлага се и нетради-

ционна медицина - акуп-

ресура, китайски масаж.

За гостите на курор-

та, които предпочитат по-

луксозна обстановка, е

най-новият хотелски ком-

плекс „България“. Той

разполага с дневен бар,

ресторант, открит плувен

басейн с минерална во-

да, механа с екзотична

лятна градина, сауна, ме-

дицински център. Изгра-

ден е модерен SPA цен-

тър със закрит басейн и

съответните процедури за

тонизиране на тялото.

На близко възвише-

ние до курорта и обгра-

ден от красива борова

гора е балнеохотелът

„Изворите“. Той разпола-

га със собствен спортен

комплекс с футболно и

баскетболно игрище.

На територията на Ми-

нерални бани има и че-

тири семейни хотела -

„Панев“, „Айлин“, „Викто-

рия-голд“, „Виама“. Те раз-

полагат с ресторанти, ми-

нибасейни с минерална

вода и фитнес зали. Хо-

тел „Айлин“ предлага ре-

хабилитационни и тера-

певтични процедури.

В някои от селските

къщи се предлагат ти-

пични местни гозби (ка-

чамак, смигдаль, траха-

на, търбух, сусамска лу-

канка, кървавица, сам-

киш, накладено зеле и

много други) от жени в

традиционни народни но-

сии. Гостите също могат

да участват в приготвя-

нето на храната.

ти не само от римско вре-

ме, но и от тракийската

епоха, което говори за хи-

лядолетното използване

на обилните и горещи ми-

нерални води.

Íàé-ðàííèòå
ðåãèñòðèðàíè

ïàìåòíèöè
от нашите прадеди са

долмени, шарапани и

вкопан в скалата гроб.

Такъв гроб е открити в

самия център на курор-

тното селище (в горич-

ката, вдясно от летния

театър). Той е вкопан в

твърда вулканична ска-

ла. Смята се, че е от пе-

риода между XIV-IX в.

пр.Хр. С времето гробът

придобива специфично

значение за част от мес-

тното население. Алиани-

те от района (група хо-

ра, изповядваща религи-

озно учение, основаващо

се на исляма и на заем-

ки от християнството) го

възприемат като свеще-

но място. За голяма част

от местните селяни оба-

че това е просто древна

каменна вана.

При археологически-

те проучвания в селище-

то са разкрити и руини

на няколко римски бани

в непосредствена бли-

зост до изворите.

По време на Римска-

та империя баните не са

били само средство за

поддържане на личната

хигиена, а и място за осъ-

ществяване на социални

и културни контакти. В

част от тях е имало биб-

лиотеки и паркове.

На възвишението,

разположено североиз-

точно от главния извор,

се намират останките от

средновековна крепост,

известна като „Свети

Дух“. Името й идва от на-

миралия се там параклис.

Благодарение на

програма ФАР за насър-

чаване на културните, ту-

ристическите и човешки-

те ресурси в трансгра-

ничния регион България-

Гърция крепостта е при-

годена и за туристичес-

ки посещения.

Извън границите на

селището любителите на

природата могат да се

насладят на прекрасни

пейзажи сред северни-

те склонове на Източни-

те Родопи.

Çà ïî÷èòàòåëèòå
íà åêîëîãè÷íèÿ

è ïðèêëþ÷åíñêèÿ
òóðèçúì

е на разположение хижа

„Аида“. Тя се издига на

близкото възвишение

Мечковец, на 750 м над-

морска височина. Хижа-

та разполага с 35 легла,

има ресторант, барбекю.

Разположена е в красив

горски масив с множес-

тво исторически и при-

родни забележителности.

Тук ще се натъкнете на

останки от древни банс-

ки сгради, ще разгледате

балнеолечебни съоръже-

ния и крепостни стени.

Намерени са и различни

битови предмети и моне-

Б
заема второ място след

Исландия с около 225 из-

вора - студени, топли и

горещи, които по свойс-

тва и състав значително

се различават.

Едни от изворите с

по-специален режим на

употреба са в село Ми-

нерални бани, Хасковс-

ко. То е на около 20 км

западно от града, по пъ-

тя, свързващ село Горс-

ки извор (на главен път

Е 80) с Кърджали. Ку-

рортното селище е раз-

положено на 280 метра

надморска височина в

подножието на планина-

та Мечковец, в Източни-

те Родопи.

На територията му са

регистрирани

15 ãîðåùè èçâîðà
с температурата 54-56°

С. Четири от тях са с го-

лям дебит, достатъчен за

захранването на малка

река (Банска река). Ос-

таналите са със сезонен

отток. Произходът им е

свързан с вулканична

дейност от времето на

терциера (преди 40 до 60

милиона години). Тогава

тези земи били залети от

море, над което се изди-

гали многобройни актив-

ни вулкани. Тяхната дей-

ност предизвикала пос-

тепенното отдръпване на

морето и издигане на су-

шата. Макар тези проце-

си да са се развили пре-

ди милиони години, актив-

ността им все още не е

приключила, доказателс-

тво за което са и тер-

малните извори.

Съставът на водата е

специфичен. Тя е ниско

минерализирана със сул-

фатни, калциеви, натри-

еви и флуорни йони. Част

от изворите са с леко ра-

доново съдържание, по- Btourism.com
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18.07. 19.07. 20.07. 21.07. 22.07. 23.07. 24.07.      25.07.

петък събота неделя понеделник вторник сряда четвъртък петък

МАКСИМАЛНИ ТЕМПЕРАТУРИ

 30 - 35 30 - 35  31 - 36 30 - 35  28 - 33 27 - 32  27 - 32     28 - 33

През по-голямата част на пери-

ода времето в нашата страна ще

бъде горещо и предимно слънчево.

Максималните температури по-често

ще бъдат между 30 и 35 градуса,

а минималните – между 15 и 20

градуса.  Около 22 юли се очаква

през страната да премине слабо

изразен атмосферен фронт – облач-

ността временно ще се увеличи, но

ва слънчево време с максимални

температури между 28 и 33 градуса.

Временни увеличения на облачност-

та ще има в началото на периода

и около 22  юли, но само на

отделни места е възможно да пре-

вали дъжд - предимно слабо. Тем-

пературата на морската вода ще

бъде между 23 и 26 градуса. Сред-

ната температура за периода 18-

25.VІІ. в равнините ще бъде между

23 и 27 градуса, във високите

полета – около 22, а за планините

- между 16 и 21 градуса, с 2-3

градуса по-висока от нормалната за

сезона. Сумата на валежите ще

бъде малко - между 3 и 10 литра

на квадратен метър, в планините –

до 15 литра на квадратен метър, т.е.

значително по-малка от нормална-

та.

Слънцето 18.VІI. изгрява в 6

часа и 5 мин. и залязва в 21 часа

и 1 мин. Продължителността на

деня е 14 часа и 56 мин.

Луната на 18.VІІ. в 10 часа и 59

мин. е във фаза пълнолуние, а на

25.VІІ. в 21 часа и 42 мин. – в

последна четвърт.

Ст.н.с. д-р Латин ЛАТИНОВ,

метеоролог в НИХМ при БАН

Разсеяността се появява неочаквано. Често

тя ни служи за извинение, когато сме

забравили да изпълним някакво обещание.

Може и да го отричаме, но всеки от нас си

има свой недостатък. Обикновено той остава

неосъзнат. Каква е вашата неосъзната сла-

бост?

Решавате да отидете на пътуване извън

града и започвате да си стягате багажа. По

пътя изведнъж осъзнавате, че сте забравили

да вземете нещо. Кое е това, което най-често

забравяте, от следните изброени?

А) Нещо за ядене, лека закуска.

Б) Четката за зъби.

В) Чадър, дъждобран.

Г) Портативна машинка за игри.

ОТГОВОРИ

Ако сте избрали “А”:

Обичате да ви молят. Често мислите, че да

правите нещо за другите, е въпрос на

търпение. Не поемате чуждите грешки на

свой гръб. Всичко обаче, което правите,

базирате на пълната си концентрация. Така

че хората често възприемат действията ви,

сякаш не ви е грижа за останалите. В най-

лошия случай ви възприемат като егоцент-

ричен.

Попадате под “Б” категория

Изборът ви показва, че разбирате нещата

около вас доста добре. Понякога обаче сте

до известна степен лицемерни. Понякога сте

упорити до крайност. Когато искате да до-

кажете, че сте прави, вие винаги наблягате

на думата “да, да, да”.

Недостатъкът на тип “В”

Вие сте прекалено загрижени за хората

около вас. Лесно се шокирате от дребните

проблеми на останалите. Изглеждате мил и

добър, но всъщност скривате вашите слабос-

ти. Често говорите за своите грешки и за

нещата, които сте можели да направите по-

добре, въпреки че никой не ви критикува за

само на отделни места ще превали

дъжд и температурите временно ще

се понижат с 3-4 градуса. В края

на периода, когато са горещниците,

ще бъде горещо и температурите на

отделни места ще достигнат до 37

градуса.

Общо очакват се 1-2 дни с

валеж, а в планините – до 3.

По Черноморието ще преоблада-

ОВЕН (21.03. - 21.04.)

Краят на тази седмица ще ви изправи пред неясноти

в професионален и личен план. Те ще ви дразнят и ще ви

карат да бъдете постоянно нащрек. През уикенда ще търсите

компанията на близки хора, но те ще са заети и няма да

могат да ви обърнат внимание. Понеделник и вторник ще минат

без съществени събития. В сряда думата ви ще се чува.

ТЕЛЕЦ (22.04. - 21.05.)

Леко подобрение във финансов план можете да очаквате

в четвъртък. В петък нещата няма да се развиват така, както

ви се иска. Емоционална празнота ще изпитвате през уикенда.

В понеделник ще започнете работа по нов проект. Звездите

нашепват, че ако не изтъквате на преден план огромното си

его, хората ще се вслушват повече в думите ви.

БЛИЗНАЦИ (22.05. - 21.06.)

Звездите сочат, че  ще попаднете в ситуация, в която

ще трябва да направите труден избор. Така ще стартирате

верига от последствия, които ще ви изведат на нови хоризонти.

Много лични срещи ще осъществите през този уикенд. Ще кажете

неща, които няма да са приятни за нечии уши. Нови

отговорности ще ви възложат във вторник и сряда.

РАК (22.06. - 21.07.)

В петък ще страните от обичайните си навици.

Извънредно свенливи и некомуникативни ще бъдете през този

уикенд. В понеделник повечето от вас ще започнат офанзива

за изкачване на служебната йерархия. Нещо ще се обърка в

дома ви във вторник, но в сряда нещата ще се нормализират.

В четвъртък ще бъдете възнаградени за добро дело, извършено

в миналото.

ЛЪВ 22.07. - 21.08.)

Застой в личните ви контакти ще се наблюдава в края

на тази седмица. Ще страните от шумни компании и места,

на които се събират много хора. Така ще бъде и през целия

уикенд. В понеделник очаквайте раздвижване на пластовете в

службата ви. Звездите подсказват, че каквото и да се случи

във вторник и сряда, ще трябва да запазите самообладание.

ДЕВА (22.08. - 21.09.)

Уменията ви да плетете интриги ще бъдат на висота в

края на тази седмица. Звездите предупреждават да не прекалявате

с тях, защото нещата могат да се обърнат срещу вас. Особено

валидно ще бъде това през уикенда. В понеделник няма да бъдете

наясно с чувствата си. Непосилна задача ще ви възложат във

вторник. В сряда ще проведете разговор с приятел.

ВЕЗНИ (22.09. - 21.10.)

Мнозина от вас ще започнат прочистване на излишните

вещи в края на тази седмица. Някои ще стигнат дотам, че

да изхвърлят доста ценни, но ненужни в момента неща. Неочакван

подарък ще получите през този уикенд. Ще установите, че някой

внимателно следи действията ви в службата. Финансови дела

ще ангажират вниманието ви във вторник и сряда.

СКОРПИОН (22.10. - 21.11.)

В края на тази седмица ще получите ценна професионална

консултация по финансови въпроси. Това ще ви даде възможност

да отделите повече внимание за други важни неща. Доста пари

ще дадете за обновление на гардероба си през този уикенд.

Неудобни въпроси ще ви задават в понеделник. Намерение да

смените работата си ще изявите във вторник. Това ще стресне

мнозина.

СТРЕЛЕЦ (22.11. - 21.12.)

В петък нещата около вас ще се развиват с шеметна

скорост. Рядък гост ще посрещнете в дома си в събота. В

понеделник ще осъществите някаква немного легална сделка.

Повече време ще прекарате с любимия човек във вторник. Сряда

ще е ден, в който няма да се чувствате комфортно в кожата

си. Парични подкрепления от неочакван източник ще получите

в четвъртък.

КОЗИРОГ (22.12. - 20.01.)

Ще кипите от енергия, обаче няма да знаете в какво

да я впрегнете и съществува опасност да извършите нещо

неразумно. През този уикенд ще свършите много неща, които

сте отлагали. Нещо важно ще искате да кажете на колегите

в службата в понеделник, но те ще са твърде заети, за да

ви чуят.

ВОДОЛЕЙ (22.01. - 21.02.)

Опитите ви да контролирате ситуацията в службата ще

се натъкнат на изненадваща съпротива от страна на колегите

ви. Затова внимателно се оттеглете от всички спорове. Казани

от вас думи ще повишат рязко репутацията ви през този уикенд.

В понеделник ще се срещнете с близък до сърцето ви човек.

Много работа ви очаква във вторник и сряда.

РИБИ (22.02. - 21.03.)

В края на седмицата някой ще се опита да си присвои

резултатите от интелектуалния ви труд в някаква област.

След мигновената ви реакция нахалникът ще си получи

заслуженото. Страхът, че това може да се повтори, ще ви

накара да се замислите. Прилив на положителни емоции

ще усетите в понеделник и вторник. Звездите са категорични,

че в сряда ще започне нов период в живота ви.

Êàêâà å âàøàòà íåîñúçíàòà ñëàáîñò?

това. Прекалено самокритични сте.

Под точка “Г”

Вие непрекъснато желаете да се съревно-

вавате с останалите, при това да печелите,

но трябва да прикривате подобни чувства. По-

добре е да поемете по-алтернативен път.

Използвате повече думите вместо психическо

въздействие. Може би няма да се съгласите,

че често сте студена личност, но имате

способността много лесно да вбесявате хо-

рата около вас.
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В новия филм „Пъте-

шествие до центъра на

Земята“ по класическия

научнофантастичен ро-

ман на Жул Верн от

1864 г., Брендан Фрей-

зър открива пещера

дълбоко в земята и на-

мира подземен свят, пъ-

лен с динозаври и дру-

ги праисторически съ-

щества. Премиерата на

филма бе наскоро.

По този повод в.

„Дейли телеграф“ пред-

ставя научни проекти

за изследване на зем-

ните недра. Много от

фантастичните пъте-

шествия, описани в

произведенията на Жул

Верн, са се превърна-

ли в реалност като пла-

ването с подводница

или полетите до Луна-

та.

Най-голямата дълбо-

чина в земята, до коя-

то са стигнали учените

досега, е сондажът от

7,4 мили, направен от

руски учени на п-ов Ко-

ла в Северна Русия. Той

бе завършен през 1989

г., 19 години след започ-

ването му. Учените про-

никнаха на една трета

от разстоянието до цен-

търа на земята през

външната земна кора и

разкриха скали на 2,7

милиарда години.

Сондирането на зем-

ните недра дава инфор-

мация за начина, по

който се е образувала

нашата планета, за

строежа й и за клима-

тичните промени. Сега

геолозите искат да стиг-

нат до още по-голяма

дълбочина.

Международният

проект за съгласувано

сондиране на океана

(Integrated Ocean Drilling

Programme, IODP) пред-

вижда да се пробие

земната кора и да се

навлезе в мекия магмен

слой отдолу, наричан

мантия. Движенията на

мантията карат земна-

та кора да се издига и

напуква, като причиня-

ват земетресения и из-

ригвания на вулкани.

Вулканологът от лон-

донския Юнивърсити

колидж проф. Бил Ма-

гуайър казва, че проек-

тите за сондиране на

дупки през земната ко-

ра и достигане до на-

миращата се отдолу

мантия са мечтата на

всеки геофизик, който

иска да погледне към

земните недра. Учени-

те, работещи по IODP,

вече са достигнали дол-

ната част на земната

кора, като са сондира-

ли част от Атлантичес-

кия океан, където кора-

та е най-тънка. Те се на-

дяват да навлязат в

мантията до 2012 г. Ка-

то се има предвид оба-

че, че диаметърът на

земното кълбо е над

7,700 мили, извършени-

те досега сондажи ед-

ва драскат повърхност-

та на земята. Затова на

планетолога от Кали-

форнийския технологи-

чен институт д-р Дейвид

Стивънсън е хрумнала

идеята малка сонда да

се изстреля към земно-

то ядро. Според идея-

та му, развита в

сп.„Нейчър“, в земната

кора трябва да се нап-

рави гигантска пукнати-

на с ядрена бомба и

през нея да се пусне

сонда, голяма колкото

грейпфрут, последвана

от стотици хиляди тона

стопено желязо. Тъй ка-

то желязото е двойно

по-тежко от околните

скали, то ще потъне до

земното ядро за някол-

ко дни, като увлече сон-

дата със себе си. Връз-

ка със сондата може да

се осъществи със сеиз-

мични вълни, предлага

д-р Стивънсън.

Като в научнофантастичен филм

Една трета от видо-

вете корали, изгражда-

щите рифовете, са зас-

трашени от изчезване,

съобщиха Франс прес

и Би Би Си. Такива са

заключенията от пър-

вото глобално изслед-

ване върху риска от из-

чезване на коралите.

Авторите на изследва-

нето отбелязват, че

най-големите заплахи

са свързани с глобал-

ното затопляне, свръх-

риболова и замърсява-

нето. Положението е

тревожно, заяви Алекс

Роджърс от Лондонско-

то зоологическо дру-

жество, един от 39-те

учени, участвали в из-

следването. Когато ко-

ралите умират, живот-

ните и растенията, на

които кораловите ри-

 Японски учени под ръко-

водството на Кацутоши Инуе

от университета в Сага са съз-

дали евтин и ефективен гел,

който извлича микрочастици-

те на благородни метали от

високотехнологичните отпадъ-

ци, съобщи „Ню сайънтист“.

Старата компютърна техника,

телевизорите, мобилните теле-

фони и промишлените отпа-

дъци съдържат малки коли-

чества благородни метали.

При повторна преработка, за

да бъдат извлечени те, тряб-

ва да се използват замърся-

ващи околната среда токсич-

ни вещества. Японците, лиде-

ри по производство на елект-

роника в света, са се заели с

решаването на проблема, ка-

то за целта са използвали

обикновени стари вестници.

Учените са приготвили от вес-

тниците хартиена маса, към

която са добавили съединение

на хлора. След това са обра-

Когато децата стават свидетели на

чуждата болка, мозъците им реагират

така, сякаш самите те я изпитват, пре-

даде Ройтерс, позовавайки се на ре-

зултатите от изследване на американс-

ки специалисти. Тази реакция, която се

наблюдава и при възрастните, показ-

ва, че нормално развиващите се деца

в училищна възраст по природа са

склонни към съпричастност. „Данните

от проучването ни сочат, че хората имат

вродена способност да откликват на

чуждата болка. Това вероятно е важна

стъпка към съпричастността“, обяснява

Жан Дьосети, специалист по социална

неврология от университета на Чикаго.

В рамките на проучването на 17 деца

били показвани изображения на хора,

които понасят болка. Същевременно мо-

зъчната им дейност била изследвана с

функционален магнитен резонанс. Спе-

Според него проек-

тът ще струва 5 мили-

арда британски лири.

Предполага се, че в

земното ядро темпера-

турата достига 6000 гра-

дуса по Целзий, толко-

ва, колкото и на повър-

хността на Слънцето, а

налягането вероятно е

3,5 милиона пъти по-ви-

соко от атмосферното

налягане на повърх-

ността на Земята.

SOS Êîðàëîâèòå ðèôîâå ñà â îêàÿíî ñúñòîÿíèå

фове осигуряват храна,

също намират смъртта

си, поясни Кент Кар-

пентър, директор на

програмата за видове-

те в Международния

съюз за опазване на

природата и природни-

те ресурси. Изследва-

нето показва, че до

1998 г. едва 13 от 704-

те вида корали са би-

ли застрашени. Сега

обаче броят на застра-

шените видове корали

е 231. Ужасяващо е, че

16 на сто от рифовете

са необратимо унищо-

жени, допълни Карпен-

тър. Според Междуна-

родния съюз за опаз-

ване на природата и

природните ресурси в

кораловите рифове жи-

веят 25 на сто от мор-

ските видове. Затова

кораловите рифове са

смятани за морските

екосистеми с най-голя-

мо биоразнообразие.

Климатичните промени

предизвикват покачва-

не на температурата на

водата и интензивно

слънчево лъчение, а то-

ва води до избелване

на коралите. Прекале-

ният риболов и влоше-

ното поради замърся-

ването качество на во-

дата също унищожават

коралите. Океаните

поглъщат все по-голе-

ми количества въглеро-

ден диоксид от атмос-

ферата, но окисляване-

то им се превърна в

нова заплаха за кора-

ловите рифове. Изг-

раждащите рифовете

корали са по-застра-

шени от изчезване в

сравнение с всички су-

хоземни видове, с из-

ключение на земновод-

ните, и са най-уязвими,

що се отнася до пос-

ледствията от клима-

тичните промени, пояс-

ни Роджър Макманъс,

вицепрезидент за мор-

ските програми в при-

родозащитната органи-

зация „Консървейшън

интернешънъл“. Резул-

татите от изследване-

то са публикувани в сп.

„Сайънс“.

А тези се продават...

Äåöàòà ïî ïðèðîäà ñà ñúïðè÷àñòíè

циалистите установили, че когато бол-

ката е причинена неволно, се задейст-

ват мозъчни вериги, които отговарят за

възприемането на болката. Изследва-

ния са показали, че същите зони се

активират и при възрастните. Когато

обаче на децата били показани изоб-

ражения, свързани с умишлено причи-

нена болка, в мозъците им се задейст-

вали зони, отговарящи за социалните

функции, моралното поведение и оцен-

ката на заплахите. „Децата търсеха при-

чината. Когато човек гледа как някой

друг е наранен умишлено, той иска да

знае защо това се случва. Много от

децата попитаха дали ситуацията е спра-

ведлива“, обяснява Дьосети. Специалис-

тът и колегите му се надяват, че изс-

ледването ще им помогне по-добре да

проучат мозъчните функции на деца с

агресивно или антисоциално поведение. Деца в игра е душевна хармония

Ãåë îò ñòàðè

âåñòíèöè

èçâëè÷à çëàòî

ботили сместа с диметиламин

(ДМА) и формалдехид. В ре-

зултат са получили хартиен

диметиламинов гел, който хи-

миците са изсушили до пра-

хообразна форма. Екипът на

Инуе е тествал способността

на гела да свързва и адсорби-

ра йоните на металите. За цел-

та в солна киселина са били

разтворени метални компо-

ненти от различни видове би-

това техника и е бил добавен

гелът. В разтвора са се съдър-

жали мед, цинк, желязо (кон-

центрацията им е била от 190

до 840 части на 1000), а също

злато (250 части на милион),

платина и паладий (11-16 час-

ти на милион). Оказало се, че

гелът най-добре поглъща бла-

городните метали. Той извли-

ча почти 90% от златото, пла-

тината и паладия, като оста-

вя мед, цинк и желязо. Хими-

ците подчертават, че използ-

ваните вестници са много важ-

на съставка на гела, тъй като

именно аморфната структура

на целулозата позволява на хи-

мическите вещества да проник-

нат и да се задържат там. В

резултат килограм гел може да

задържи в себе си до 906 гра-

ма злато. Друго важно предим-

ство на разработката е, че след

като бъдат отделени частици-

те злато, гелът може да бъде

използван отново и отново.

Единственият недостатък е, че

процесът е много бавен. Ки-

нетичните ограничения могат

да направят невъзможно ма-

совото използване на хартие-

ния диметиламинов гел в про-

мишлеността. Учените все още

не са наясно какво определя

селективната адсорбция на зла-

тото, платината и паладия.

Предполагат, че това се дъл-

жи на аминогрупите. Подроб-

ности за разработката са пуб-

ликувани в сп. Environmental

Science & Technology.

Готови за преработка...
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Âåëèêè å ïðåä çàëè÷àâàíå
Светиня от културното наследство на Европа се готвят да взривят в центъра на София

Õðèñòî ÁÓÊÎÂÑÊÈ

Много съображения

се изказаха против гот-

веното разрушаване на

представителния доско-

ро хотел „Рила“ в центъ-

ра на столицата - колко

е опасно това за съсед-

ните градежи, какво не-

допустимо посегателство

ще бъде това върху та-

къв съществен елемент

от групов паметник на

културно-историческото

наследство... Особено

изчерпателно са изложе-

ни всички възможни вре-

ди във възражението, ко-

ето Гражданският коми-

тет  „Спасение - 2000“ из-

ложи до кмета на район

„Средец“ и до главния ар-

хитект на Столичната об-

щина - общо 11 сериоз-

ни опасения! Всяко от

тях заслужава поне по

няколко страници подк-

репа във всяко издание,

което смята вандализма

в наши дни за несъвмес-

тим с европейската ци-

вилизация.

Но аз искам специал-

но да изтълкувам какво

се крие зад точка 4 - че

създаването на сграда с

22 надземни и 8 подзем-

ни етажа, каквато иска

да вдигне там компания-

та „Бългериън хотелс

сървисиз“, след като

„разчисти“ място, „ще

застраши останалите па-

метници на архитектура-

та и културата в приле-

жащата страна, както и

ще засегне територията

на целия  резерват „Сер-

дика-Средец“.

Преди всичко са зас-

трашени от окончателно

заличаване останките от

двореца, в който е жи-

вял императорът Конс-

тантин Велики. Той е

прословутият светец,

който през 313 г. е нало-

жил правото свободно да

се проповядва и изпо-

вядва християнството в

Римската империя, коя-

Руините от имперска канцелария на Константин Ве-

лики, запазени в двора на Президентството. Най-

отпред вдясно се вижда част от осмоъгълното поме-

щение за тържествени аудиенции, а в дъното на

снимката - оцелелият кръгъл корпус на някогашна-

та заседателна зала, преустроена впоследствие в кръг-

лата черква „Св. Георги“ (най-старата запазена сграда

в София)

Рисунки на внушителни руини от античността ни е оставил австрийският инже-

нер и художник Йозеф Обербауер,  пристигнал тук през 1889 г. След като София

била обявена за столица, повечето от тях били доразрушени

Хотел „Рила“ прихлупил

уникалните старини

то тогава владеела не са-

мо преобладаващата

част от Европейския кон-

тинент, но и земи отвъд

Средиземно море. Нещо

повече - веднага след

подписването на истори-

ческия едикт в Милано

той тръгнал да дири чист

град за престолнина на

новата цивилизация и ка-

то стигнал града на тра-

ките-серди, обявил: „Сер-

дика е моят Рим!“

През 1961 г. при стро-

ежа на хотел „Рила“ вне-

запно възкръснали осно-

вите на  двореца, в кой-

то той живял до създа-

ването на новата импер-

ска престолнина Конс-

тантинопол през 330 г.

Магдалина Станчева,  ди-

ректор на Музея на Со-

фия по онова време,

описва в сборника „Со-

фия древна и млада“

(1980 г.)   запазените гра-

дежи на площ 400 кв. м с

вътрешен двор, заобико-

лен от колонада, около

която били разположени

големи правоъгълни зали,

предверия, дълги коридо-

ри, кръгли и осмоъгълни

помещения, отоплявани с

хипокаустна система (си-

реч: с топла вода, която

течала под пода). По на-

личностите археолозите

съдят, че кръглите и ос-

моъгълните помещения са

били покрити с нарочни

куполи. На юг е разкрита

и банята, която - по сти-

ла си и по изпълнението

на мозаечните си подо-

ве - била органично свър-

зана с двореца. Открити

били и тайните ходници,

които го свързвали с ам-

фитеатралния комплекс в

булевтериона (днешната

цилиндрична сграда на

храма „Св. Георги Побе-

доносец“), където заседа-

вали хората от имперс-

ката върхушка и местни-

те първенци. Понеже де-

сетилетия наред „Рила“ бе

хотел-ресторант на ЦК на

БКП, старините останаха

недостъпни за посещава-

не и несъмнено нарочно

бяха премълчавани. Вели-

колепните многоцветни

геометрични мозайки на

приземния етаж, по кои-

то Св. Константин Вели-

ки се отправял към дър-

жавническите си дела,

щом се спуснел от поко-

ите си, били пренесени в

хранилищата на и досе-

га несъстоялия се столи-

чен музей, а мястото, ко-

ето във всека друг евро-

пейски и християнски

град би било посещава-

но като свещено, бе на-

силствено забравено.

Когато преди няколко го-

дини попитах тогавашния

директор на ОП „Стара

София и Музей на Со-

фия“ инж. Петър Митанов

дали днешните стопани

на хотела не са „разчис-

тили“ руините, за да си

освободят склад в суте-

рена, той призна, че не

знаел и нямал достъп до

тях.

Някои сигурно ще ка-

жат, че по онова време

беше „редно“ да не се та-

чат светини, свързани с

религията, пък дори и ко-

гато става дума за све-

теца, отворил пътя за

свободното развитие на

европейската християнс-

ка цивилизация. Но

именно заради атеисти-

те на власт в спомена-

тия вече сборник Магда-

лина Станчева беше озаг-

лавила статията си „Къ-

де са били дворците на

севастократор Калоян“ -

защото в същия този дво-

рец сетне е живял леген-

дарният български упра-

вител на Средец, създал

в Бояна църквата шедьо-

вър, обявена за светов-

но културно наследство!

Според авторката него-

во дело е била и черква-

та, вдигната в съседство

- „Св. Николай Чудотво-

рец“, залегнала в осно-

вата на днешния еднои-

менен храм пред бившия

„Кореком“ (Св. Николай

е патрон и на Боянската

черква!).

Това не са единстве-

ните старини, които ще

пострадат при събаряне-

то на сградата. В парце-

ла на съществуващия хо-

тел „Рила“ е кулата на

източната стена на кре-

постта Сердика, строе-

на през 177-180 г. от рим-

ския император Марк Ав-

релий. Като следваше

принципа за защита на

територии с особено

значение на паметници

на културно-историчес-

кото наследство, общи-

ят устройствен план на

София определя като

„зона на особена тери-

ториалноустройствена

защита“ историческия

център на София  с иде-

ята да се домогваме до

включването му в лис-

тата на световното кул-

турно наследство, защо-

то той притежава „из-

вънредна универсална

стойност“ в съответствие

с критериите, посочени

в Тhe Operational

Guidelines for the

Implementation of the

World Heritage

Convention, и  неговата

културна стойност е „вът-

решноприсъща“ (intrinsic

според определението в

цитирания документ). Но

постигането на такава

цел не може да стане

без политическа воля.

Илия Луков поема на турне
„България е моята песен“. Така

е наречен новият концерт-спек-

такъл на Илия Луков и Танцова

формация „Пирина“, посветен на

105-годишнината на Илинденско-

Преображенското въстание. В

спектакъла, който на 18 и 19 юли

ще гостува в Слънчев бряг, на

20 юли - в Бургас, на 21 - в Ца-

рево, на 26-и - в Пещера и на 3

август в Пловдив ще вземат учас-

тие трио „Авлига“, певиците

Кристина Карамфилова, Весел-

ка Стамболиева и известната на-

родна певица Любка Рондова,

както и млади изпълнители,

представящи всички фолклорни

области на България.

След морското турне екипът на

Илия Луков е поканен да гостува

за пореден път при бесарабските

българи в Молдова и Украйна.

Äâîðåöúò íà Êîíñòàíòèí

Âåëèêè å ïðåä çàëè÷àâàíå

Вили Казасян ще ос-

тане един от музикални-

те символи от 60-те годи-

ни на миналия век до на-

ши дни - с всепризнат

принос за създаването и

популяризирането на

българската естрадна му-

зика. Тъкмо затова орга-

низаторите на джазфес-

та в Банско решиха еди-

надесетото му издание

да е в памет на Маест-

рото. Скулпторът Алек-

сандър Хайтов трескаво

работи върху бюст-памет-

ник на Вили Казасян,

който ще бъде тържест-

вено открит в междуна-

родния курортен комп-

лекс в първия ден на фес-

тивала. Фондация „Банс-

ко 21 век“  обявява, че

Â Áàíñêî ùå èìà ïàìåòíèê íà Ìàåñòðîòî
Алеята на  джаз музи-

кантите се намира на

площада в Банско, къде-

то е и сцената на фести-

вала. През 2003-а година

Фондация „Банско 21 век“

постави там бюста на

саксофониста Людмил Ге-

оргиев.

Открита е и банкова

сметка в Пощенска бан-

ка: SWIFT BIC: BPBIBGSF,

BG24BPBI79401047960301

за набиране на средства

за паметника. Сред пър-

вите дарители са певица-

та Богдана Карадочева,

създателят на джаз-фес-

та в Банско д-р Емил Или-

ев, Константин Казански,

български музикант, кой-

то дълги години живее и

твори във Франция.з

събира дарения за изг-

раждането на бюст памет-

ник на Вили Казасян. Той

ще бъде поставен в алея-

та на джаз музикантите в

центъра на Банско.

Скулпторът Александър Хайтов довършва бюста

на Вили Казасян
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Д
окладчикът на турския Конституционен съд Ос-

ман Джан е изготвил и предал в сряда докла-

да си по съдебния процес срещу управлява-

щата Партия на справедливостта и развитието

(ПСР), който може да доведе до закриването й, преда-

де Ройтерс. Според Джан в демократичните държави

могат да бъдат закривани само политически партии,

които подтикват към насилие, и тази мярка не може да

бъде приложена спрямо ПСР.

Вдигането на забраната за носене на ислямски заб-

радки в турските университети, която забрана съдът

възстанови, отменяйки решението на парламента, не

може да послужи като основание за закриването на

управляващата партия.

Докладът няма обвързващ характер за решението

на съда, но трябва да бъде представен на съдебния

състав, преди делото да продължи напред.

Главният прокурор на Касационния съд поиска пар-

тията на премиера Реджеп Таип Ердоган да бъде закри-

та с мотив, че е „средище на антисветска дейност“.

Според прокурора Абдуррахман Ялчънкая партията тряб-

ва да бъде закрита, а на 71 от нейните ръководни чле-

нове, в т.ч. премиерът Ердоган и президентът Абдуллах

Íÿìàëî îñíîâàíèå çà

çàêðèâàíåòî íà ÏÑÐ

� Докладчикът на турския

Конституционен съд представи

становището си

� Окончателното решение се

очаква по-късно тази година

Гюл, да бъде наложена забрана за членство в полити-

чески партии за период от 5 години. В защитата си

пред съда ПСР отрече повдигнатите й обвинения.

Председателят на съда Хашим Кълъч съобщи, че се-

га предстои членовете на съда да определят дата, на

която по същество ще бъде обсъден искът срещу ПСР.

Окончателното решение на съда се очаква по-късно

тази година. В началото на юни Конституционен съд

анулира и спря действието на конституционна поправ-

ка, чрез която парламентът през февруари разреши на

момичетата със забрадки да посещават турските уни-

верситети.

„ПСР да не се закрива, действията й не противоре-

чат на светския режим“ (в. „Заман“), „ПСР ще се за-

радва много на доклада“ (в. „Радикал“), „Закриването

на партия е равносилно на смъртна присъда“ (в. „Йени

шафак“), „Докладчикът смята: ПСР не бива да се зак-

рива“ (в. „Хюриет“) - са част от заглавията във водещи-

те турски печатни издания вчера.з

Турският премиер Реджеп Таип Ердоган държи реч във

вторник в парламената в Анкара. Миналата година ПСР

бе избрана на парламентарните избори за управляваща

партия с пълно мнозинство, а година по-късно е изправе-

на пред възможността да бъде закрита.

Македонският прези-

дент Бранко Цървенков-

ски съобщи, че няма да

се кандидатира на след-

ващите президентски из-

бори, предаде агенция

МИА. „Това решение е

окончателно и затова го

оповестявам“, заявява

Цървенковски в интервю,

публикувано във в.„Днев-

ник“.

Цървенковски посоч-

ва, че решението му не

е резултат от преценка-

та, че не може да спече-

ли изборите с оглед на

анкетите, които показват

огромна подкрепа за уп-

равляващата партия

ВМРО-ДПМНЕ и премие-

ра Никола Груевски, а е

Öúðâåíêîâñêè íå èñêà äà ñå

êàíäèäàòèðà çà ïðåçèäåíò

Македонският

президент

Бранко

Цървенковски

разговаря вчера

с албанския си

колега

Бамир Топи

в Дурас,

Албания,

за  проблемите

в региона

заради невъзможността

през следващия мандат

да работи съвместно с

правителството, тъй като

не е съгласен с полити-

ката му по редица въп-

роси.

Същевременно ТАНЮГ

съобщи, че Скопие ще

приеме новите косовски

паспорти, които гражда-

ните на Косово ще започ-

нат да използват до ня-

колко дни. Македония не

е признала независи-

мостта на новата държа-

ва, но ще гледа на нови-

те документи на Косово

като продължение на до-

сегашните паспорти, из-

давани от мисията на

ООН ЮНМИК.з

102 пожара в горски

райони и 54 пожара в на-

селени места са регист-

рирали в сряда властите

в Гърция на територията

на цялата страна, съоб-

щи радио „Атина“. От

„Гражданска защита“ пре-

дупредиха за нова опас-

ност от пожари предим-

но по островите в Егейс-

ко море и по-специално

по Додеканезите, Самос,

Икария, Хиос и Крит.

Гръцкото радио предаде,

че е овладян пожарът в

района на Темпи, чиито

156 ïîæàðà çà äåí â Ãúðöèÿ

пламъци застрашиха 2

селища.

Атинският в. „Вима“ пи-

са вчера, че „подпалва-

чите са се захванали от-

ново с работа и през то-

ва лято“ и че „умишлени-

те им палежи са кошмар

за правителството“. Спо-

ред изданието „съществу-

ва реална опасност да се

повтори трагедията с по-

жарите от миналото ля-

то, при които загинаха де-

сетки хора, а пламъците

изпепелиха хиляди дека-

ри гори“.з

Изписаха Христофиас
от болница

Президентът на Република Ки-

пър Димитрис Христофиас бе

изписан от болницата, където

постъпи след стомашни смуще-

ния в сряда, съобщи АНА-МПА.

Лекуващият лекар каза, че на

Христофиас са били направени

изследвания на кръвта и кар-

диограма и че здравословното

му състояние е отлично.

Президентът получил стомаш-

ни смущения заради аспирина,

който взима през последните 10

години, след като му бе поста-

вен байпас на сърцето.

Преизбраха Пайтич за
премиер на Войводина

Парламентът на Войводина из-

бра в сряда вечер новото пра-

вителство на областта с преми-

ер Боян Пайтич, който и досега

заемаше този пост, предаде АП.

Преди това парламентът прие

новата структура на областна-

та власт.

В експозето си пред депутатите

Пайтич заяви, че новото пра-

вителство ще продължи оттам,

докъдето стигна предишното, но

ще работи още по-ефективно,

по-добре и последователно. „Ще

укрепим икономиката, ще отк-

рием нови работни места и ще

живеем като всички нормални

хора“, обеща Пайтич.

Снимки Пресфото БТА
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Син на либийския

лидер Муамар Кадафи

е бил задържан от по-

лицията в Женева за

насилие срещу домаш-

ни прислужници и ве-

че е прекарал 2 нощи

в ареста, съобщи вче-

ра местната преса.

32-годишният Хани-

бал Кадафи е бил арес-

туван във вторник в 5-

звездния хотел „Прези-

дент Уилсън“ в Жене-

ва, след като двама ду-

ши от домашната му

прислуга подали жал-

би, че ги е ударил.

Срещу четвъртия

син на полковника са

повдигнати обвинения

Арестуваха син на Кадафи -
удрял прислужничките си

Ханибал вече бе съден

през 2005 г. в Париж за

насилие срещу приятел-

ката си след инциденти

в 2 хотела. През 2004 г.

той привлече внимани-

ето, когато караше със

140 км/ч по булевард

„Шан-з-Елизе“. Арестува-

ха го след зрелищно

преследване.

�

в причиняване на леки

телесни повреди, отп-

равяне на заплахи и за

принуда.

Арестувани били два-

ма бодигардове на Ха-

нибал, които оказали

съпротива на полицията

при задържането му. з

Руският

външен

министър

Сергей

Лавров и

неговият

сръбски

колега Вук

Йеремич

обсъдиха

вчера в

Москва

ситуацията

в Косово.

Русия и

Сърбия са

загрижени от

опитите да се

наруши

форматът на

международ-

ното присъст-

вие в Косово,

каза Лавров.

Юрий Исаков
назначен за
посланик в
България

Новият посланик на

Русия в България е

Юрий Исаков, съобщи

руската тв „Вести“, ци-

тирана от агенция „Фо-

кус“. Указът за назнача-

ването му е подписан от

руския президент Дмит-

рий Медведев и вчера

бе публикуван на сайта

на Кремъл.

С друг указ на прези-

дента досегашният пос-

ланик на Русия в Со-

фия Анатолий Потапов

е освободен от заемана-

та длъжност във връз-

ка с излизането му в

пенсия.

Предишният пост на

Исаков е пълномощен

посланик в министерс-

тво на външните рабо-

ти на Русия.

8 жени и деца
убити в
Афганистан

Най-малко 8 цивилни

са убити, а двама - ра-

нени при въздушен удар

на водените от САЩ ко-

алиционни сили в про-

винция Фарах в Запа-

ден Афганистан, съобщи

вчера коалицията, ци-

тирана от ДПА.

Извършващ рутинен

патрул конвой на коа-

лицията бил обстрел-

ван продължително от

автоматично оръжие.

Обстрелван бил и от

намиращите се край

пътя къщи. Конвоят

отвърнал на огъня и

поискал подкрепление

по въздуха. Улучена би-

ла една къща, загина-

ли са 8 и са ранени два-

ма цивилни.

Всички убити са же-

ни и деца.

Великобритания
ратифицира
Лисабонския
договор

В е л и к о б р и т а н и я

приключи процеса на

ратификация на Лиса-

бонския договор, който

бе одобрен от двете ка-

мари на парламента и

утвърден от кралицата,

предаде АФП.

Заради бомба
евакуираха 10 000
в Будапеща

Над 10 000 души бяха

евакуирани в сряда ве-

черта от центъра на Бу-

дапеща след като в ра-

йона бе открита неекс-

плодирала американска

бомба от времето на

Втората световна война,

тежка 500 кг, предаде

АФП. Жилищните сгра-

ди в район от един ки-

лометър от мястото, къ-

дето бе открита бомба-

та, бяха евакуирани и

улиците бяха затворени

за движение. На място-

то са пристигнали сапьо-

ри и министърът на от-

браната Имре Секереш,

според когото операци-

ята по обезвреждането

„не е без риск“ и е отне-

ла няколко часа.

3-годиното орангутанче Роки е снимано в неделя в

Мойн, щата Айова. Маймунчето ще бъде пратено с

18-годишната си майка Кети в Холивуд, за да учас-

тват в заснемането на забавни филми с животни.

Снимки

Пресфото

БТА

В САЩ, където на все-

ки 26 секунди се краде

по една кола, много об-

щини отвръщат на уда-

ра с коли-примамки, ко-

ито се оказват фатално

изкушение за автокрад-

ците, предаде Ройтерс.

Колите-капани, които се

затварят, когато краде-

цът е в тях, се паркират

в бедни квартали или на

паркинги, където обикно-

вено стават кражби.

Инсталирана в кола-

та камера заснема кра-

деца, щом той разбие

В САЩ ловят крадци  с коли-примамки
вратата. Аларма предуп-

реждава оперативния

център на полицията, а

джипиес система посоч-

ва къде е колата, накъ-

де и с каква скорост пъ-

тува. Щом полицейски-

ят екип бъде готов да

арестува крадеца, дви-

гателят на колата спи-

ра по подадена от по-

лицията команда от раз-

стояние. После вратите

се заключват автома-

тично и крадецът няма

друг избор, освен да ча-

ка да го приберат.

В окръг Арлингтън в

предградията на Вашин-

гтон полицията, която

ползва коли-примамки

от 2002 г., е доволна от

спадането на кражбите

- от 676 преди 6 години

на 302 миналата годи-

на. Системата се е за-

действала 94 пъти, кое-

то е довело до 92 арес-

та, посочи говорителят

на полицията на окръ-

га Джон Лайл и уточни,

че в сто процента от

случаите е било повдиг-

нато обвинение. з

Костенурки  изминават 7000 км за 3-4 години
Гигантските кожести

костенурки изминават

до 7000 км в морето за

3-4 години, за да стиг-

нат до плажове в Коста

Рика, където снасят яй-

цата си, съобщи АФП.

Учени са изследвали

най-големите морски

костенурки в продълже-

ние на 14 години.

Кожестите костенур-

ки снасят яйца от ок-

томври до март на три

плажа в Коста Рика.

След това те плуват 500

дена до Галапагоските

острови. Там спират, за

да се нахранят. След то-

ва тръгват към различ-

ни райони на Южна

Америка, преди да се

завърнат на родните си

плажове, за да снесат

отново яйцата си.

Изследването потвър-

ждава съществуването

на естествен морски ко-

ридор между Коста Ри-

ка и Галапагос.з

Според доклад на из-

раелски съдебни лекари

Ехуд Голдвасер и Елдад

Регев - двамата отвлече-

ни преди 2 години от

Хизбола войници, са би-

ли убити още в деня на

отвличането им преди 2

години, съобщи АФП.

В Израел погребаха

вчера тленните им ос-

танки, които бяха вър-

нати предния ден от ли-

ванската шиитска гру-

пировка като част от

споразумение за раз-

мяна на пленници и

затворници.

Голдвасер е загинал

Голдвасер и Регев са убити още при
отвличането им през 2006 г.

Самир Кантар, най-високопоставеният израелски зат-

ворник от Хизбола, се просълзи при посрещането

му от хилядното множество в Бейрут в сряда. С

няколко доживотни присъди той е хвърлен в изра-

елски затвор 17-годишен и престоява зад решетките

29 години.

Хасан Насрала, вода-

чът на ливанското шиит-

ско движение Хизбола се

присъедини към десетки-

те хиляди свои привър-

женици в Бейрут на ми-

тинга в сряда вечер за

посрещането на петима-

та ливанци, освободени

от израелски затвори.

Насрала се появи редом

до Самир Кантар, лива-

неца, държан 29 години

в израелски затвор.

� щото попадение, после

е бил ранен в главата

с куршум и е починал

от тази рана.

Съдебните лекари са

били силно затруднени,

тъй като двете тела не

били съхранявани в хла-

дилници и били в нап-

реднал стадий на раз-

лагане. Труповете обаче

не били обезобразени и

били идентифицирани

със сигурност по зъби-

те. В единия от преда-

дените от Хизбола ков-

чези освен това е бил

поставен и портфейлът

на Голдвасер. з

на място, когато джи-

път му „Хамър“ е бил

улучен с гранатомет. Ре-

гев е пострадал при съ-

Македонският парламент остана без опозиция
Разпитват струмишкия кмет Зоран Заев за злоупотреба

Македонският пар-

ламент остана без опо-

зиционни партии, пре-

даде „Фокус“. Либерал-

демократическа пар-

тия, Нова социалдемок-

ратическа партия и Но-

ва алтернатива реши-

ха да се присъединят

към решението на Со-

циалдемократическия

съюз на Македония

(СДСМ) за бойкот на

парламента в знак на

протест срещу аресту-

ването на кмета на

Струмица и зам.-пред-

седател на СДСМ Зо-

ран Заев.

Координаторът на

парламентарната група

на управляващата

ВМРО-ДПМНЕ обвини

СДСМ, че злоупотребя-

ва с парламента, за да

упражнява натиск вър-

ху институциите. Пар-

ламентът бойкотира и

Демократическата пар-

тия на албанците

(ДПА), която твърди, че

са й били откраднати

гласове на изборите на

1 юни.

За вчера следобяд бе

насрочено пред Осно-

вен съд номер 1 в Ско-

пие да се съберат на

протест партийни лиде-

ри, членове и симпати-

занти на СДСМ от Ско-

пие, Струмица и други

градове на страната за-

ради ареста на Заев,

предаде тв „Телма“.

Заев бе арестуван

вчера и подложен на

разпит. МВР го подози-

ра в злоупотреба със

служебното положение

във връзка със строи-

телството на градски

бизнес център в Стру-

мица. Арестувани са и

други служители на об-

щината по същия слу-

чай. з
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Бизнесмен, който е бил

включен в групата факло-

носци на огъня на Летните

олимпийски игри, е подве-

ден под отговорност зара-

ди лично финансово обла-

годетелстване.

У Чжънхай, бивш пред-

седател на Борда на аграр-

на компания от Шанхай в

провинция Хънан, е спече-

лил незаконно 610 милио-

на юана (87 милиона до-

лара) от граждани. В съ-

общението на китайските

медии не се съобщава как

точно е направил измама-

та, но се уточнява, че 7400

души са внесли парите в

сметка на компанията „Хъ-

нан Вейлей“, която е осно-

вана през 2004-а година.

Китайски факлоносец
се оказа измамник

През август миналата го-

дина Чжънхай беше избран

за един от 56-те факлонос-

ци на олимпийския огън,

когато той премине на те-

риторията на провинцията,

но след разкритието на фи-

нансовата измама е изва-

ден от списъка. Самата

компания също е разслед-

вана, а няколко от воде-

щите й шефове са аресту-

вани, включително и У

Чжънхай.

Междувременно Китай

отстрани треньора на мъж-

кия футболен отбор Рато-

мир Дуйкович, който води

подготовката на тима от

две години. Постът му бе

зает от китайския специа-

лист Ин Тешън.з

Република Корея победи Япония с 4:2 в полуфинален мач

по хокей на трева от турнира за Азиатската купа

Снимки

Пресфото

БТА

С
тарши треньорът на „Славия“ Стевица Кузма-

новски засипа с похвали младия вратар Ма-

рио Кирев, който пази пълни 90 минути в кон-

тролата с германския „Мюнхен 1860“. „Белите“

отстъпиха с 0:1 с попадение в 79-ата минута на Муста-

фа Кючукович в приятелската среща в Австрия.

„Впечатлен съм от Марио Кирев, който пази много

добре. Според мен, той има страхотно бъдеще за „Сла-

вия“ и за българския футбол въобще“, каза още Кузма-

новски. Радослав Рангелов, който се възстановяваше

близо година от тежка операция, но тренира от това

лято, също е играл на ниво. Според Кузмановски обаче

си личи, че той няма достатъчно физическа подготовка

и трябва да работи допълнително в това отношение.

Много добре се представил и сръбският полузащитник

Павел Попара. Роденият през 1987 г. играч дойде на

Овча купел от кипърския „Еносис“ и вече е подписал

договор със „Славия“ за три години. От него се очаква

да бъде водеща фигура в средата на терена.

„Доволен съм от Тодор Колев и Славчо Георгиевски.

Те ще останат в отбора, ако не получат оферта от чуж-

бина“, допълни Кузмановски.

„Славия“ имаше три отлични възможности за гол,

които обаче бяха пропуснати от Сърджан Новкович,

Богомил Дяков и Милан Коприваров. Белите бяха рав-

ностойни в по-голямата част от мача на германците, а

в началото на втората част дори наложиха надмощие и

имаха инициативата в срещата. „Много съм доволен от

играта на нашия отбор. Тази среща беше най-добрата

ни от началото на подготовката. През целия мач конт-

ролирахме играта и чак след като направихме повече-

то смени, германците успяха да ни вкарат гол. Ние

също имахме своите положения, но не успяхме да от-

бележим и при една наша грешка бяхме наказани. Но

съм доволен, защото видях добра тактическа дисцип-

лина, добра комуникация между всички линии, което

на този етап е важното“, каза Стевица Кузмановски.

„Славия“ започна в състав: Марио Кирев, Богомил

Дяков, Мартин Кавдански, Борислав Павлов, Виктор

Дениран, Николай Петров, Мартин Керчев, Сърджан

Новкович, Павле Попара, Милан Коприваров, Тодор Ко-

Трима зрители са

по-сериозно постра-

дали и са настанени

в болница, след като

лек автомобил, прид-

ружаващ отбор на ко-

лоездачната Обикол-

ка на Франция се

вряза в публиката

малко преди финала

на 11-ия етап. Според

организаторите, авто-

мобилът се е блъснал

в хората 800 метра

преди финала, като

Българският национал

Александър Тунчев дебю-

тира с екипа на новия си

отбор - английския „Лес-

тър“. Бившият капитан на

ЦСКА изигра пълни 90 ми-

нути за клуба от Първа ли-

га (английската трета ди-

визия) в контролата сре-

щу „Олимпия“ (Любляна)

завършила 2:2. През це-

лия мач Тунчев показа кла-

сата си и игра на ниво.

Другият българин в съста-

ва на „лисиците“ Радостин

Кишишев също започна

титуляр, но през второто

полувреме бе заменен от

Весоловски.з

Воденият от Павел Дочев
германски третодивизионен отбор

Падерборн завърши 1:1 с турския

първенец Галатасарай в контрол-

на среща. Димитър Иванков пази

едно полувреме за турския Бур-

саспор в контролата с Денизлис-

пор, която се игра в курорта Ис-

парта и завърши 1:1. Едно полув-

реме игра и Асен Караславов за

германския Гройтер Фюрт при

контролата срещу аматьорите от

Щаделн, спечелена с 5:0. Атанас

Курдов не игра за Байер (Левер-

кузен) в минитурнира срещу швей-

царския Вил и полския ГКС Бел-

хатов. Аспирините спечелиха тур-

нирчето, в което всеки мач беше

от по 45 минути, като най-напред

биха поляците с 2:1, а след това и

швейцарските домакини с 1:0.

Беларуският плеймейкър
Александър Хлеб

стана петото ново попълнение

през това лято за испанския гранд

Барселона, след като вчера под-

писа четиригодишен договор. 27-

годишният Хлеб премина вчера

вечерта рутинен медицински тест,

след като преди това бяха плате-

ни на досегашния му клуб Арсе-

нал 15 милиона евро. Седмична-

та заплата на Хлеб в Барселона

ще бъде около 65 хиляди лири -

2 пъти повече, отколкото в досе-

гашния му клуб Арсенал. Преди

Хлеб Барселона си осигури Же-

рард Пике от Манчестър Юнай-

тед, който е защитник, както и

Мартин Касерес от Виляреал, съ-

що защитник. Другите две нови

попълнения са Даниел Алвеш от

Севиля и халфът Сейду Кейта.

Милан прекрати интереса
си към Емануел Адебайор

от Арсенал и към Андрий Шев-

ченко от Челси, след като си оси-

гури Роналдиньо, обяви вицепре-

зидентът на клуба Адриано Гали-

ани. Нападателят на Арсенал и

националния отбор на Того Аде-

байор беше свързван с Милан и

Барселона, като дори шеф в лон-

донския клуб официално подка-

ни Милан да направи официал-

на оферта. Според публикации,

освен Шевченко, колегата му в

атаката на Челси Дидие Дрогба

също е бил желан от росонерите,

но те никога не са правили офи-

циална оферта към този играч.

Съперникът на
Черноморец (Бс)

в третия кръг на турнира Интер-

тото - Грасхопър (Швейцария), се

наложи с 3:1 над Партизан (Бел-

град) в контролна среща. Швей-

царците вкараха два бързи гола в

11-ата минута чрез аржентинеца

Гонсало Сарате и 30 секунди по-

късно чрез 23-годишния сенегалец

Демба Туре. Старши треньорът на

Грасхопър Ханс-Петер Латур пус-

на два различни състава във вся-

ко полувреме, но безспорната звез-

да в мача беше Риналдо, който

изпъкна с дрибъла си. Срещата

се игра на стадион Брюл в Золо-

турн пред около 500 души.

Георги Пеев донесе
равенството

3:3 на Амкар (Перм) при дома-

кинството срещу ЦСКА (Москва)

в мач от 11 кръг на руското фут-

болно първенство. Българинът

изравни за 3:3 в 74-ата минута.

Четири минути преди края на сре-

щата Пеев беше заменен от Афа-

насьов. Мартин Кушев пък по-

лучи втори жълт и съответно чер-

вен картон секунди преди края

на първата част и остави отбора

от Перм с 10 души на терена. Тре-

тият българин в Амкар - Захари

Сираков, игра 90 минути, като в

началото на второто полувреме

получи жълт картон. С това ра-

венство Амкар излезе начело в

класирането в руското първенст-

во с актив от 26 точки, колкото

има и Рубин (Казан).

„Славия“ има вратар-мечта

лев. В хода на мача като смени влязоха Славчо Георги-

евски, Диоп, Джейми Финикс, Владимир Иванов, Ра-

дослав Анев, Радослав Рангелов, Атанас Дренонички и

Орлин Орлинов. Следващата контрола на „Славия“ е в

събота срещу „Цървена звезда“.з

Владимир Иванов влезе в игра през второто полувреме

на контролата с „Мюнхен 1860“

Трима
ранени в
катастрофа
на Тур де
Франс

шофьорът се е опи-

тал да се изтегли от

трасето и да не пре-

чи на спринтиращите

към финала колоез-

дачи.

Една жена е с

травма на лицето, ка-

то първоначалните

съмнения са били за

счупена лицево-че-

люстна кост, един

мъж е с контузия в

таза и вероятно счу-

пен крак. Още трима

души са били в бли-

зост до инцидента и

макар да са паднали

на земята при удара,

нямат травми. От ор-

ганизационния коми-

тет на Тур де Франс

не съобщават на кой

отбор е бил съпътст-

ващият автомобил.з

Тунчев
дебютира
за „Лестър“

Австралиецът Кейдъл Евънс

води в генералното класиране

на Тур де Франс след 11-ия етап
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Адриана Дунавска отива на среща с ГДБОП
С

реща между ръководството

на Българската федерация

по художествена гимнасти-

ка, старши треньора на на-

ционалния ни ансамбъл и ГДБОП ще

се състои в близките дни. За това

информира наставникът на грации-

те ни Адриана Дунавска.

Поводът е изпратеният SMS до Мая

Пауновска - състезателката от нацио-

налния ансамбъл, по време на евро-

пейското първенство в Торино в на-

чалото на миналия месец. Оказа се,

че SMS-ът не е бил един, а цели 13,

тъй като текстът с обидите и заплахи-

те в него не е могъл да се събере.

Адриана Дунавска съобщи, че ан-

самбълът е забравил за случилото

се и момичетата вече не говорят за

инцидента. Представители на отде-

ла за борба с организираната прес-

тъпност са й се обадили с молба за

среща, но тя не е могла да се със-

тои по-рано заради ангажимента й

с националните и подготовката на

тима за Олимпиадата, който продъл-

жава да тренира в Бургас.

Шест ансамбъла, които ще участ-

ват на олимпийските игри в Пекин,

ще покажат своите изпълнения във

Варна на турнира „Е.ОН“, който е за

Световна купа по художествена гим-

настика и приз „Царица Маргари-

та“. Състезанието ще се проведе на

24 и 25 юли. Общо 10 ансамбъла ще

участват в състезанието, както и гим-

настички от тези страни в индивиду-

алното състезание. В индивидуална-

та надпревара България ще бъде

представена от Симона Пейчева, Ели-

забет Паисиева, Стела Султанова,

Моника Минчева и Марина Стоиме-

нова, като последните две ще бъдат

извън класирането.

Сред индивидуалните грации ос-

вен Симона Пейчева ще има още две

състезателки от Пекин 2008 - Алек-

сандра Орландо (Канада) и Ирина

Кикас (Естония).

Подготовката на ансамбъла ни вър-

ви добре, каза старши треньорът Ад-

риана Дунавска. Относно травмата

на Мая Пауновска, която е с разкъ-

сани мускулни влакна на прасеца,

Дунавска заяви, че тя ще участва на

турнира във Варна и на олимпийски-

те игри в Пекин. „Подготовката вър-

ви според моите очаквания. Моми-

четата ще играят пред родна публи-

ка за пръв път тази година. Мая Па-

уновска в момента не може да тре-

нира с пълен капацитет, защото се

лекува. За тази травма е необходи-

ма почивка от 10 дни. Други гимнас-

тички също тренират с болки, но то-

ва е спортът. В Пекин ни предстои

важно състезание и момичетата ще

участват по-скоро с болки, отколко-

то с някакви обезболяващи лекарст-

ва“, добави Дунавска.з

„Левски“ не хареса дефан-

зивния халф Фредрик Люнд-

грен, заяви старши треньо-

рът Вили Вуцов. Шведът е ка-

питан на ГАИС (Гьотеборг) и

бе наблюдаван в Швеция от

скаута Кирил Вангелов.

„Киро Вангелов летя до

Швеция и ми каза, че не е

това дефанзивният халф, кой-

Дошлият в лагера на ЦСКА

португалец Рикардо Дуарте -

Мангуалде ще дебютира в

червен екип в днешната кон-

трола срещу холандския

„Камбуур“.

На първото тренировъчно

занимание с „армейците“

португалецът показа добра

Вече е ясен съставът на мъжкия наци-

онален отбор на България за започващи-

те след три седмици Олимпийски игри в

Пекин.

Мартин Стоев предпочете Боян Йор-

данов, а не Данаил Милушев за втори

диагонал в състава. На втората въпроси-

телна - за четвърти посрещач, отговорът

е Костадин Стойков, а не Методи Анани-

ев.

Изпълнителният директор на Българс-

ка федерация волейбол Станислав Нико-

лов обяви 12-те избраници, които вече са

заявени пред БОК. Съставът на Бълга-

рия за Олимпиадата в Пекин: Разпреде-

лители: Андрей Жеков, Иван Тасев; Цент-

рове: Евгени Иванов, Красимир Гайдарс-

ки, Христо Цветанов; Диагонали: Влади-

мир Николов, Боян Йорданов; Посреща-

чи: Пламен Константинов, Матей Казий-

ски, Тодор Алексиев, Костадин Стойков;

Либеро: Теодор Салпаров; треньор Мар-

тин Стоев, помощник Владислав Тодоров,

водач на отбора Иван Тодоров, масажист

Искрен Искренов, лекар Динко Захариев,

статистик Фабио Сторци.з

„Левски“ се отказа от Люндгрен
то търсим, обяви Вуцов. - На-

ши хора ни обърнаха внима-

ние върху капитана на „ГАИС“

Люндгрен и ние пратихме чо-

век да го гледа. Предварител-

но знаехме, че от 3-4 години

той непрекъснато е титуляр и

капитан на отбора. Ако го бях-

ме харесали, щях в неделя да

пътувам и аз да го гледам“,

каза още Вуцов. Вуцов е по-

лучил информация от Ванге-

лов, че като спортно-техничес-

ки качества Люндгрен не е по-

добър от играчите на „Левс-

ки“. От спортния щаб на „си-

ните“ обявиха, че ще продъл-

жат да търсят дефанзивен

халф, по-класен от сегашни-

те футболисти.з

Камерунският нападател на

„Барселона“ Самуел Ето'о ще под-

пише договор за няколко месеца с

узбекинстанския „Курувчи“, съобща-

ва официалният сайт на клуба.

Контрактът ще бъде подписан

днес, стана ясно на специалната

пресконференция по представяне-

то на Ето'о. Основната цел на „Ку-

рувчи“ е да си осигури услугите

на нападателя за Азиатската шам-

пионска лига, след което той от-

ново ще бъде свободен да си тър-

си нов клуб. Засега не е ясно как-

ва е трансферната сума, но се

твърди, че тя е около 40 милиона

евро.

От ръководството на „Барсело-

на“ вече започнаха да търсят за-

местник на Ето'о, като желанието

на треньора Хосеп Гуардиола е то-

ва да бъде нападател от световна

класа. Сред вариантите са Дидие

Дрогба, Емануел Адебайор, Фре-

дерик Кануте и Давид Вия.з

Мангуалде
дебютира
днес

форма и кондиция и поради

тази причина в щаба на Ди-

митър Пенев прецениха, че

няма нужда да го бавят, и ще

го пуснат в предстоящия мач.

Мангуалде се придържаше

най-вече към говорещите

родния му език играчи на

ЦСКА. Най-напред по време

на загрявката Неи дълго и

пространно му разказваше

за отбора, а по време на так-

тическите упражнения, еди-

ният от помощниците на

Стратега - Радослав Здрав-

ков, постоянно обръщаше

персонално внимание на но-

водошлия. Играчът пък от

своя страна бе доволен, че

сред треньорите също има го-

ворещ португалски език в ли-

цето на Здравков.

Поредно интересно име се

очаква в лагера на ЦСКА.

Бранителят на белгийския

„Монс“ Роберто Мири може

да се присъедини в скоро

време към подготовката на

шампионите. Роберто Мири

е 29-годишен итлаианец, юно-

ша на „Фиорентина“. В Се-

рия „А“ има изиграни едва 5

мача за три сезона с екипа

на „виолетовите“, след което

преминава за тима от Серия

„Б“ „Емполи“.з

Обявиха състава по
волейбол за Олимпиадата

Ето'о ще премине
в „Курувчи“

Рускинята Ана Чекватадзе победи индийката Шахар Пеер

на турнира по тенис в Станфорд, САЩ

Южно-

афри-

канецът

Оскар

Писто-

риус,

въпреки

че е с

протези

и на

двата

крака,

участва

в дисцип-

лината

400 м

на леко-

атлети-

ческия

турнир

в швей-

царския

град

Люцерн

Снимки

Пресфото

БТА

Елизабет Паисиева

ще участва

в индивидуалната

надпревара на турнира

във Варна
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СССССлънчево

Днес ще бъде предимно

слънчево, но следобед от запад

ще се заоблачи и вечерта в

Западна и Северна България

ще превали. Максималните тем-

ператури ще достигнат 35 гра-

дуса.

Утре в източните райони ще

има разкъсана облачност, ко-

ято бързо ще намалее. Над

страната ще преобладава слън-

чево и топло време, в низи-

Тв Тв Тв Тв Тв програма - петък, 18 юли

Êàíàë 1
05.45 Дързост и красота - 2061 еп.

06.25 Телепазарен прозорец

06.40 Национален календар. Рож-

дението на Апостола

06.45 Денят започва

09.45 Телепазарен прозорец

10.00 Антарктика. Светът при минус

80 градуса

10.15 Дързост и красота - 2062 еп.

11.00 Парламентарен контрол

12.00 По света и у нас

12.25 Парламентарен контрол

14.00 Телепазарен прозорец

14.15 Дяконът и възкръсването бъл-

гарско - док. филм

14.55 Галактически футбол - 16 еп.

15.20 Ласи - 156 еп.

15.45 Телепазарен прозорец

16.00 По света и у нас

16.10 Новини на турски език

16.25 Вкусът на живота с Васа

Ганчева

17.25 Световна лига по волейбол.

България - САЩ (мъже)

19.50 Лека нощ, деца! Клоунът

Кири

20.00 По света и у нас

20.30 БНТ такси

20.55 Тържествен митинг-заря, пос-

ветен на 171 години от

рождението на Васил Левс-

ки

21.30 Панорама с Бойко Василев

22.30 Любовта си отива - игр.

филм

00.10 Полет над нощта

02.40 Панорама с Бойко Василев

03.40 Концерт на Мишел Делпеш

04.30 Видеоклипове

04.45 Културата на 21 век

05.10 Хотел „Руанда“ - игр. филм

áÒÂ
06.00 „Оливър Бийн“ - еп. 4

06.20 „Трансформъри“ - еп. 52

06.50 „Тази сутрин“

09.30 „Бон Апети“

10.00 „Часът на мама“

11.00 „Неопитомени красавици“ -

еп. 12

12.00 „bTV Новините“

12.30 „Шоуто на Слави“

13.30 „Чиста кръв“ - еп. 78

14.30 „Чужди грехове“ - еп. 125

15.30 „Животът на Брайън“ - еп. 8

16.30 „Горчиво“- шоу за младожен-

ци

17.00 „Зоро“ - еп. 64

18.00 „Шеметен град“ - еп. 3

18.30 „Шеметен град“ - еп. 4

19.00 „bTV Новините. Емисия I“

19.25 „Малък коментар“

19.30 „bTV Новините - Емисия II“

20.00 „Двама мъже и половина“ -

еп. 19

20.30 „Аламинут“

21.00 „Комиците“

22.00 „bTV Новините“

22.30 „Шоуто на Слави“

23.30 „Десетте най-“

00.00 „Безследно изчезнал“ - игр.

филм

02.20 „Горчиво“

02.40 „Море от любов“

03.40 „Бон Апети“

04.00 „Часът на мама“

05.00 „Зоро“ - еп. 64

Íîâà òåëåâèçèÿ
06.55 „Здравей, България“

09.30 „Блясък“ - сериен филм

10.00 „Докторът“ - сериен филм

11.00 „Законът на любовта“ - сери-

ен филм

12.00 „Календар“

12.20 „Големият ?“

13.30 „Добре пазена любов“ - се-

риен филм

14.30 „Падре Корахе“ - сериен

филм

15.30 „Блясък“ - сериен филм

16.00 „Блясък“ - сериен филм

16.30 „Искрено и Лично“

17.30 „Часът на Милен Цветков“

18.30 „Сделка или не“

19.15 „Календар“

20.00 „Дупка в стената“ - тв шоу

21.00 „Безследно изчезнали“ - се-

риен филм

22.00 „Господари на ефира“

22.30 „От местопрестъплението. Ма-

ями“ - сериен филм

23.30 „Календар“

23.45 „Бягство от затвора“ - сериен

филм

00.45 „Ва банк“

02.00 „Господари на ефира“

02.30 „Падре Корахе“ - сериен

филм

03.15 „На чисто“

03.45 „Календар“

04.15 „Законът на любовта“ - сери-

ен филм

05.15 „Часът на Милен Цветков“

06.00 „Гостите на „Здравей, Бълга-

рия“

7 äíè ÒÂ
07.00 „Закуска в 7“

09.00 „Карабаджо“ - док. филм

09.30 „Телепазар - Недвижими имо-

ти“

10.00 „Шоколад“

12.00 „Островът на Афродита“ -

док. филм

12.30 „Незабравимият маестро“ -

док. филм

13.00 „Мисията на Мадиган“ - 10

еп.

13.30 „Спасеният град“ - док. филм

14.00 „Агрофорум“

14.30 „Вселената душа“

15.30 „Психологически портрет“

16.30 „Детски свят“

17.00 „Морски преживявания“ - 11

еп.

17.50 „Топ шоп“

18.10 „Светът на сънищата“ - док.

филм

18.50 Новини

19.20 „Седем минути за бизнес“

19.30 „Днес“

20.00 „Бандитският Петербург“ - 15

еп.

21.00 „Седмичен наблюдател“

22.00 „Шоуто на нощта“

23.00 Новини

23.30 „Кречетало“

00.20 „Бандитският Петербург“ - 15

еп.

01.00 „Закуска в 7“

03.00 „Спасеният град“ - док. филм

03.30 „Музикален антракт“

04.00 „Шоколад“

06.00 „Седмичен наблюдател“

GTV
06.00 „Тукити“ - теленовела

07.00 „Джейн и драконът“ - анима-

ция

07.30 „Джейн и драконът“ - анима-

ция

08.00 „Перфектната вечеря“

09.00 „Боен дух“

09.30 „Боен дух“

10.00 „Шантаво семейство“ - коме-

диен сериал

10.30 „Шантаво семейство“ - коме-

диен сериал

11.00 „Норм“ - комедиен сериал

11.30 „Норм“ - комедиен сериал

12.00 „Прелюбодейци“ - риалити

шоу

12.30 „Прелюбодейци“ - риалити

шоу

13.00 „Пепър Денис“ - комедиен

сериал

14.00 „Колеги гадняри“ - комедиен

сериал

14.30 „Колеги гадняри“ - комедиен

сериал

15.00 „Трева“ - комедеин сериал

15.30 „Трева“ - комедиен сериал

ВОДОРАВНО: „Дума на честта“. Паника. Арат.

Чакал. „Татари“. Ра-ра. Аланин. „Пиранал“. Ника.

Нота. Кацар. Нона. „Или“. Ат. Ви. Оноре (Ирина).

Ин. „Да“. Анакино. Амидол. Ном. Барак. Мехари.

Сена (Аертон). „Онорин“. Кати. Ати (Бартоломео).

Ина. Нити. „Ико“. „О.Т.". Бориново. Аки. Рино.

Иванов (Георги).

ОТВЕСНО: Дупаринова (Маргарита). Асанор. Ма-

карони. Аретири. Канарата. Аманитин. Нилана.

Оника (Дмитрий). „Ино“. Сак. Инид. Чатал. Локо-

мотиви. Ле (Иван). АЛ. Кирил Еников. Сатана. Ен

(Ева). Хо. Страница. Онари. АН. Тарикати. „Ориноко“.

Катинар. Номинатив.

16.00 „Фаворитки“ - сериал

17.00 „Да бъдеш Ева“ - сериал

17.30 „Да бъдеш Ева“ - сериал

18.00 „Перфектната вечеря“

19.00 „Какво ще кажат хората“ -

комедиен сериал

19.30 „Какво ще кажат хората“ -

комедиен сериал

20.00 „Какво ще кажат хората“ -

комедиен сериал

20.30 „Какво ще кажат хората“ -

комедиен сериал

21.00 „Какво ще кажат хората“ -

комедиен сериал

22.00 „Пепър Денис“ - комедиен

сериал

23.00 „Разбиване“ - на Световната

федерация по кеч

00.00 „Перфектната вечеря“

01.00 „Еротични фантазии“ - еро-

тична поредица

02.00 „Еротични фантазии“ - еро-

тична поредица

02.30 „Да паднеш от смях“

03.00 „Боен дух“

04.00 „Еротични фантазии“ - еро-

тична поредица

04.30 „Еротични фантазии“ - еро-

тична поредица

05.00 „Тукити“ - теленовела

ните - горещо. Минималните

температури ще бъдат около

28, максималните - 33 градуса.
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„ÂÅÑÒÍÈÊ ÇÀ ÄÎÌÀ“ - ÒÂÎßÒ ÏÐÈßÒÅË È ÑÚÂÅÒÍÈÊ!

ТЕМА НА БРОЯ

Пътуващият българин

- Августовски дестинации

- Воаяж до музейната столица на света

� Виолета Сечкова от „Градски легенди“ - Не живея по

правилата на заучените фрази

� Красимир Аврамов: Гласът му вдига вълните в океана

� „След сън“ с Руши Видинлиев

� Кийра Найтли - родена заради един бас

� Страхът от болест разболява

� Не си харесвам тялото в леглото

� Чистенето на дома - малък празник

за двама

Çà ïóøåíåòî
è ïèåíåòî

Ìàðê ÒÂÅÍ

Открих следния материал в някакъв ежед-

невник от Сандвичевите острови, който един

мой приятел ми изпрати от онова убежище на

спокойствието. Съвпадението между собстве-

ния ми жизнен опит и този на покойния мистър

Бентън е дотолкова забележително, че нямам

сили да се въздържа от коментар. Ето го и въп-

росния параграф:

Ето как покойният мистър Бентън говореше

прочувствено за влиянието, което майка му има-

ла върху него: „Мама ме помоли никога да не

пуша; оттогава до ден днешен не съм и поми-

рисвал тютюн. Помоли ме да не играя комар;

не съм и припарил до игрална зала. Не мога да

кажа кого скубят в тези заведения. Освен това

мама ме зарече да не близвам алкохол и на

седем години аз вече бях заклет трезвеник. Ця-

лата си издръжливост, всичките си успехи дъл-

жа на нейните мъдри и благочестиви съвети“.

Виж ти, колко любопитно. Та това е почти

пълна реплика на собствения ми морален въз-

ход, само трябва да заменя „майка“ с „баба“.

Ех, жив е споменът как добрата стара душица

ме закле никога да не помирисвам тютюн! Тя

ми рече: „Пак ли си пушил, бе, фарфалак с

фарфалака му неден! А съм те спипала да ми

дъвчеш тютюн преди закуска, а съм те нашари-

ла с каиша!“ Оттогава до ден днешен не съм и

помирисвал тютюн преди осем часът сутринта.

Баба ме помоли и да не играя комар. Про-

шепна ми на ушенце: „Веднага да ги хвърлиш

тия твои скапани карти! Държи ми два чифта и

вале загубенякът, а другият има флош!“

Оттогава до ден днешен не съм играл комар

- нито веднъж! - без колода белязани карти в

джоба. Не мога да кажа кого скубят в онези

заведения, но това определено не съм аз.

Цялата си издръжливост и всичките си успе-

хи дължа на скъпата старица. Когато бях двего-

дишен, баба ме помоли да не пия и оттогава

съм заклет въздържател. От онзи момент, та до

ден днешен, не съм близнал и капка вода.

Êîñòà ÄÐÀÃÎÑÒÈÍÎÂ

Извънземни отвлекли французин, америка-

нец и нашенец, затворили всеки от тях в на-

пълно празна кабинка 3х3х3 метра и дали на

всеки по три титанови топчета, големи колко-

то яйце. После обявили:

- Господа, това е тест за изобретателност.

Даваме ви шест часа, за да измислите въз-

можно най-остроумен начин за използване-

то на тези топчета. Който от вас се справи най-

добре, го пускаме обратно, резултатите му взе-

маме за еталон, а останалите двама ще изс-

ледваме до клетъчно ниво, за да разберем за-

що те не са се справили така добре!

Минали шест часа и влезли първо при

французина. Човекът жонглирал умело с топ-

четата, като при това пеел с пълно гърло Мар-

силезата.

- Хубаво! - казали извънземните и отишли

при американеца. Оня не само че жонглирал

и пеел, ами и при това играел степ.

- Браво! - казали извънземните и тръгнали

към стаята на българина. На половината път

ги спрял някакъв изумен тип от техните:

- Колеги! Това е невероятно! Този човек за

шест часа успя да загуби едното топче, счупи

второто и току-що ми продаде третото!

ИЗВЪНЗЕМНИЯТ БЪЛГАРИНИЗВЪНЗЕМНИЯТ БЪЛГАРИН

Жена звъни по те-

лефона на приятел-

ка:

- Здравей, Маре,

абе чух, че моят мъж

тръгнал по курви, та

рекох да не е у вас?

� � �

- Преди сватбата

си правил ли си секс

с жена си?

- Не! А ти?

- Аз да, но не зна-

ех, че ще се жениш

за нея!

� � �

Младоженци след

сватбено пътешест-

вие. След една сед-

мица жената се

обажда на майка си

и плаче:

- Мамо, вземи ме

оттук!

- Дъще, какво се е

случило?

- В началото всич-

ко беше прекрасно, а

сега като пийне, за-

почва да ми казва те-

зи три ужасни думи...

- Дъще, толкова ли

е невъзпитан. Какво

ти казва?

- Ами ужасните

три думи - изчисти,

изпери, сготви!

� � �

Срещат се двама

приятели, единият

младоженец. Други-

ят го пита:

- Как се чувстваш

като женен човек?

- Чудесно! Вече

изобщо не се карам

с чужди хора.

� � �

Баща говори на си-

на си, младоженец:

- Бедата не идва

сама, тя идва заедно

с тъщата.

� � �

- Вярваш ли, че

сключването на брак

в петък носи нещас-

тие?

- Разбира се, защо

петък да е изключе-

ние?

� � �

М л а д о ж е н е ц

придружава младо-

женката до доктора.

- Госпожата е бре-

менна...

- О, благодаря ви,

докторе!

- Само че дробът й

е засегнат...

- О, докторе, вие

ме ласкаете! - закач-

ливо размахва пока-

залец младожене-

цът.

- Е, скъпа, как

мина меденият ти

месец?

- Както обикно-

вено...

� � �

- Знаеш ли, Гошо

се оженил за една

грозна мадама?

- По любов или

по сметка?

- Нещо средно...

Нея я взел по смет-

ка, а парите й - по

любов.

� � �

Младоженец се

хвали на приятели-

те си:

- Въведох желе-

зен ред вкъщи! Все-

ки ден точно в 13,00

ч. жена ми сервира

обяд. А ако закъс-

нея и минута - не

получавам нищо...

Âíîñåí õóìîð

- Ìîì÷å?!

Ðîäèëíî

- Àêî èñêàòå
ïðèÿòíà âàêàíöèÿ

íà áåçëþäåí
îñòðîâ...

- На ти плаж сега!

- Налага му се лечение при домашни условия!


